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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 11 
december 2024 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, klockan 10:37-16:00,  
ajournering klockan12:10-13:10. 

Paragrafer 

333-385 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande, jäv del av § 336 samt 338 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) §§ 333-374 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) §§ 333-373 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Karolin Lundström (V) del av § 336, § 338 
Mats Gyllander (M) §§ 374-385 
David Ling (MP) §§ 375-385 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S) 
Karolin Lundström (V) 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) ej tjänstgörande §§ 333-374, jäv del av § 336 samt 338 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) §§ 333-373 
Nora Karlsson (C) 
Eva Moberg (KD) §§ 333-360 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Birgitta Pettersson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande stadsdirektör, Christian 
Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Marta Tiberg kommunikationsdirektör, Åsa Nilsson 
Bjervner kanslichef, Susanne Eriksson politisk stabschef, Lena Grapp stadsjurist, Sara-
Carin Öhman enhetschef och kommunsekreterare, John Hammar kommunsekreterare 
och Josefin Lindström nämndsekreterare. 

Föredragande 
§335 Lenita Granlund förvaltningsdirektör 
§336 Ida Bylund Lindman avdelningschef och Hannes Vidmark senior advisor och tf 
enhetschef 
§337 Carl Ljunggren fastighetschef, Jesper Djupström stabschef och Liz Holmquist 
gruppchef 
§338 Hannes Vidmark senior advisor och tf enhetschef 
§ 339 Carlos Ruiz Alejos planarkitekt 
§385 Anna Bittner HR-direktör 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 333 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att protokollet justeras onsdagen den 18 december 2024. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 334 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ärende 17. Deltagande fastighetsmässor 2025 utgår. 
2. att ärende X1. Svar på remiss om revidering av Havs- och vattenmyndighetens 

föreskrifter 2019:25 avseende PFAS läggs till föredragningslistan,  
3. att ärende X2. Rekrytering av brandchef läggs till föredragningslistan,  
4. att ärende 5 och 6 byter plats på föredragningslistan, 
5. att initiativ om att inrätta ett personalutskott under kommunstyrelsen från 

Jonas Segersam (KD) läggs till föredragningslistan, samt 
6. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
att initiativ om att inrätta ett personalutskott under kommunstyrelsen från Jonas 
Segersam (KD) läggs till föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag och Jonas 
Segersams (KD) yrkande. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Föreliggande föredragningslista är ett tydligt exempel på vänsterpartiernas 
”Ketchupstyre” av Uppsala. Först kommer inget, sen kommer inget, sen när julen eller 
sommaren närmar sig så kommer allt.  
Med en tydligare styrning från ordförande och majoritet skulle man kunna fördela 
ärendena bättre över året. Som det är nu får vi i vissa fall ställa in eller nästan ställa in 
(särskilt om inte oppositionen lagt en massa ärenden som kan behandlas) 
fullmäktigemöten i början av terminerna. Och så blir det så här i juni och december. 
En delförklaring till att mycket ska fram innan årsskifte kan vara den hemliga 
uppgörelsen mellan S och UP, där beslut av typ bygderåd eller folkomröstningen behöver 
fattas innan ett års- eller halvårsskifte. 
Det är också anmärkningsvärt att handlingar när det gäller åtgärder runt övergreppen 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

inom hemvården för äldre ofta kommer så sent. De presenteras i första hand för media 
och i andra hand för oss politiker. Vi har länge efterlyst en extern granskning och även nu 
kom handlingen först dagen innan KS möte. Senfärdigheten ger ett sämre under lag och 
drabbar kvaliteten i besluten. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 335 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden: 

Uppföljning av allvarliga händelser 

 

§ 336 

Föredragningar inför beslut 
Föredragningar inför beslut hålls i följande ärenden: 

Miljö- och klimatprogram för Uppsala kommun 

Extern granskning av kommunens hantering av övergrepp inom hemtjänsten 
Tobias Smedberg (V) och David Ling (MP) anmäler jäv och deltar inte under denna 
föredragning. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 337  

Bostads- och lokalförsörjningsplaner 2025-
2034 
KSN-2024-02125 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att i bilaga 6A stryka ordet ”Stadshuset” i åtgärden om pop-up butik i (tabell 1), 
2. att godkänna Lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler 2025-2034 i 

ärendets bilaga 2, 
3. att godkänna Lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2025-2034 i ärendets 

bilaga 3, 
4. att godkänna Lokalförsörjningsplan för kultur och fritid 2025-2034 i ärendets 

bilaga 4, 
5. att godkänna Lokalförsörjningsplan för frilufts- och driftlokaler 2025-2034 i 

ärendets bilaga 5,  
6. att godkänna Lokalförsörjningsplan för arbetsmarknadsinsatser, ekonomiskt 

bistånd och vuxenutbildning 2025-2034 i ärendets bilaga 6 reviderad i enlighet 
med beslutets första att-sats,  

7. att godkänna Bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända 2025- 
2027 i ärendets bilaga 7,  

8. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för sociala ändamål 2024- 
2033 i ärendets bilaga 8,  

9. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för personer med 
funktionsnedsättning 2025-2034 i ärendets bilaga 9, 

10. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre 
2025-2034 i ärendets bilaga 10, samt 

11. att uppdra till kommunledningskontoret att i samarbete med kultur-, idrott- 
och fritidsförvaltningen ta fram en miljökonsekvensanalys av befintliga och 
planerade konstgräsplaner för att få bort plastgranulat till 2031 i enlighet med 
EU:s bestämmelse, inför beslut om nästa lokalförsörjningsplan. 

Sammanfattning 

Bostads- och lokalförsörjningsplanerna innehåller kommunens planering för att 
tillhandahålla bostäder och lokaler till kommunens olika nämnder. Den strategiska 
planeringen för att tillgodose kommunala verksamheter med lokaler och anläggningar 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

är ett kontinuerligt arbete där planerna revideras årligen utifrån genomförande och 
förnyade förutsättningar.  

Planerna redovisar bostads- och lokalbehov för nämnderna. Planerna innehåller 
tidigare beslutade åtgärder samt förslag till åtgärder för att möta behovet och de 
ekonomiska konsekvenserna som följer av detta. I planerna redovisas även 
utredningar som behövs för att kunna föreslå åtgärder.  

Kommunstyrelsens beslut om godkännande innebär att lokalåtgärderna går vidare i 
beställningsprocessen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 292 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 december 2024 
• Bilaga 1, Sammanställning av bostads- och lokalförsörjningsplaner 2025-2034  
• Bilaga 2, Lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler 2025-2034, inklusive 

bilagor  
• Bilaga 3, Lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2025-2034, inklusive bilagor  
• Bilaga 4, Lokalförsörjningsplan för kultur och fritid 2025-2034, inklusive bilagor  
• Bilaga 5, Lokalförsörjningsplan för frilufts- och driftlokaler 2025-2034, inklusive 

bilagor  
• Bilaga 6, Lokalförsörjningsplan för arbetsmarknadsinsatser, ekonomiskt 

bistånd och vuxenutbildning 2025-2034, inklusive bilagor  
• Bilaga 7, Bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända 2025-2027  
• Bilaga 8, Bostads- och lokalförsörjningsplan för sociala ändamål 2025-2034, 

inklusive bilagor  
• Bilaga 9, Bostads- och lokalförsörjningsplan för personer med 

funktionsnedsättning 2025-2034, inklusive bilagor  
• Bilaga 10, Bostads- och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre 

2025-2034, inklusive bilagor  
• Bilagor 11-19 Protokoll nämndsammanträden  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att det inte ska ske en investering i ett nytt kommunalt särskilt boende i centrala 
Uppsala, utan att behov av ytterligare platser i stället ska tillgodoses genom ett LOV-
system där andra aktörer ges möjlighet att investera i nya boenden. 
(2) att de negativa skrivningarna om LOV tas bort eller omformuleras. 
(3) att åtgärden om Pop-upp butik ska utgå från Arbetsmarknadsnämndens 
lokalförsörjningsplan 
(4) att kommunstyrelsen för egen del ska besluta att ge uppdrag till 
kommunledningskontoret att till 2026 - 2035 års lokalförsörjningsplaner utreda hur 
tätorterna och landsbygdens förutsättningar för idrott-och kultur kan stärkas genom 
lokalförsörjningen. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar  
(5) att en lokalisering för grundskola i centrala Uppsala omedelbart tas fram 
(6) att möjligheten för barn att idrotta behöver säkerställas även i våra bygder och detta 
måste säkerställas i lokalförsörjningsplanen exempelvis/primärt i Vattholma och/eller 
Gunsta 
(7) att en ny simhall i Gottsunda stryks och att det befintliga badet istället renoveras 
under planperioden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
(8) att ändra att-sats 10 till:  
att uppdra till kommunledningskontoret att i samarbete med kultur-, idrott- och 
fritidsförvaltningen ta fram en miljökonsekvensanalys av befintliga och planerade 
konstgräsplaner för att få bort plastgranulat till 2031 i enlighet med EU:s bestämmelse, 
inför beslut om nästa lokalförsörjningsplan. 
(9) att i bilaga 6A stryka ordet ”Stadshuset” i åtgärden om pop-up butik i (tabell 1). 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
(10) att kapaciteten vid Funbo skola ökas för att utveckla detta sockencentrum. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
(11) att utreda förutsättningarna för en ny konstgräsplan i Vattholma i Idrott- och 
fritidsnämndens lokalförsörjningsplan. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till yrkandena (1)-(7) och (10)-(11). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande (8). 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande (9). 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(4) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (5)-(7) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkande (11) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersams (KD) yrkande (10) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller att-satserna 1-9 i 
föreliggande förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Detta ärende är ett av de viktigaste vi tar beslut om under året. Det påverkar många av 
uppsalaborna, flera med stort engagemang i frågan. Moderaterna vill att hela Uppsala 
ska leva, du ska kunna bo i hela vår kommun och veta att det finns samhällsservice 
tillgänglig. Därför föreslog vi bl.a. att utreda hur tätorterna och landsbygdens 
förutsättningar för idrott-och kultur kan stärkas genom lokalförsörjningen. Att skolan i 
Bälinge inte står klar eller är påbörjad visar vänsterstyrets dåliga prio på kommunens 
bygder. Detsamma visar handfallenheten i detaljplanerna för Gunsta som inte löpt på för 
att alla ska planera programarbeten och projekt i Södra staden vilket gör att skolan går 
en osäker framtid till mötes. Det är även väldigt viktigt att noga följa 
befolkningsutvecklingen för att snabbt kunna få till skolor i våra tätorter vid förändringar. 
Uppsala kommun behöver dessutom en skola i centrala Uppsala i närheten av den så 
kallade Industristaden. Denna satsning är nödvändig för att Uppsala ska vara väl rustat 
framöver, och inte minst med tanke på att väldigt många av Uppsalas invånare passerar 
centrala Uppsala varje dag. Denna skola behövs för att vårdnadshavare ska få ihop sina 
livspussel. Dessvärre saknas denna beredskap i den lokalförsörjningsplan som nu 
antagits. 
Förseningen av beslut gällande den kommande lokalförsörjningen i Uppsala kommun 
medför, på grund av skolans omställningstider, att resurser läggs på lokaler istället för 
undervisning. Att kommunen väljer en väg framöver, som innebär att den inte minskar 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

lokalerna i den utsträckning som krävs för att de ska hamna i nivå med antalet elever, 
gör att Uppsala kommuns lokalkostnader kommer att vara ännu högre. Dessa båda 
komponenter gör att lokalkostnaderna tränger ut undervisningen. 
Undervisningskostnaderna i Uppsala ligger redan mycket lågt i förhållande till riket och i 
förhållande till de skolor som uppvisar mycket goda studieresultat. Det rådande 
missförhållandet riskerar att förvärras genom nämnda dubbla bemärkelse. 
Vi beklagar majoritetens val att lämna LOV-modellen för särskilda boenden för äldre. 
Poängen med det systemet var att kommunen skulle slippa investera i dyra lokaler för 
äldreomsorg, och i stället ersätta andra aktörer för att bedriva både vård och 
fastighetsförvaltning. Nu planeras i stället för att kommunen ska bygga ett äldreboende i 
egen regi i centrala Uppsala 2028.  
Det finns också plan på ett nytt korttidsboende som dock inte är integrerat i 
lokalförsörjningsplanen. Vi anser att man där bör se över möjligheten att använda redan 
befintliga lokaler, och att i vissa fall, särskilt på landsbygden, ha korttidsplatser i 
anslutning till andra särskilda boenden. Detta för att slippa dyra nyinvesteringar. Det var 
vad vi yrkade på vid beslutet om ett nytt korttidsboende. 
Vi saknar dessutom en utblick och dialog med externa aktörer. Finns det andra företag 
som planerar att bygga äldreboenden i Uppsala? En dialog med andra aktörer borde ske 
och återges i föreliggande plan för att förbättra den kommunala planeringen. 
Vi saknar också ett resonemang om civil beredskap för äldre. Hur säkerställer kommunen 
tillgången för plats i skyddsrum för de som bor på nyuppförda särskilda boenden. Det är 
något som kommunen borde planera för. 
Även om lokalförsörjningsplanen för personer med funktionsnedsättning ser bra ut så ser 
vi åter att flera planerade boenden skjuts på framtiden. Presentationen på 
omsorgsnämnden visar också att det har varit svårt att få en samsyn i samtliga delar av 
kommunen kring vikten av att tillskapa fler LSS-boenden vilket vi måste ifrågasätta då 
styret ändå under flera års tid valt att avsätta pengar i omsorgsnämnden för att kunna 
driva en ansenlig mängd nya boenden. Boenden som sedan inte tillskapats. Vi hoppas 
verkligen att det nu finns en mer utbredd samsyn i hela kommunen kring att Uppsala 
behöver fler LSS-boenden, men oroar oss samtidigt för att det i ett läge där inflationen 
sjunker och konjunkturen vänder kommer råda brist på företag som kan ta sig an 
kommunens tänkta byggprojekt. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för våra yrkanden, egna och gemensamma. Att stärka 
tätorternas och landsbygdens förutsättningar för idrott och kultur är en viktig del i att 
skapa och upprätthålla en levande landsbygd. På många håll finns redan idag ett rikt 
föreningsliv som bara behöver rätt förutsättningar för att kunna blomstra. Så skulle 
exempelvis en ny konstgräsplan i Vattholma vara ett viktigt lyft för ortens idrottsrörelse. I 
dag planeras däremot inte för en enda ny konstgräsplan utanför Uppsala stad. 
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Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi hade en rad yrkanden som tyvärr inte beaktades av majoriteten. Vi behöver säkerställa 
tillgången på skolor i centrala Uppsala, idrottsanläggningar såsom konstgräsplaner på 
landsbygden och inte i onödan lägga kommunala medel på byggande av äldreboende 
centralt i Uppsala om någon annan aktör i stället kan tänka sig göra det. Där är LOV-
systemet en viktig faktor för att fortsatt säkerställa valfrihet och tillgång på lokaler. Det är 
också onödigt att bygga en helt ny simhall i Gottsunda, när man i stället skulle kunna 
renovera den befintliga.  
Ärendet är omfattande och vi efterlyser generellt en bättre fördelning och struktur mellan 
perspektiven kommunen som hyresgäst, kommunen som fastighetsägare, kommunen 
som utförare (av exempelvis utbildning och välfärdstjänster) och kommunen som 
finansiär (av utbildning och välfärdstjänster) – där aspekten hur planeringen ser ut för 
externa utförare på lokalsidan bör beskrivas bättre. 
Vi kristdemokrater har haft en idé om att utveckla sockencentra på landsbygden och där 
är Funbo ett exempel där man skulle kunna bygga ut skolan för att säkerställa behov av 
skola i en växande bygd. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Bostads- och lokalförsörjningsplanerna är en grundbult i att säkerställa en effektiv 
organisation och god välfärd. Politiken har här en enorm uppgift i att lägga grunden för 
att möta den kommunala efterfrågan på lokaler samtidigt som det inte får ske en 
överetablering som riskerar leda till enorma kostnader. Det är här viktigt att politiken får 
tillgång till allomfattande underlag och regelbunden uppföljning så att välgrundade 
beslut kan fattas vid rätt tidpunkt. Kommunen behöver bli tydligare i sina prioriteringar 
och aktivt arbeta för att minimera risken för utdragna lokalförsörjningsprocesser och 
utredningskostnader. Att ta ett tydligare helhetsgrepp, prioritera mellan enskilda projekt 
och manövrera regleringar på ett effektivt sätt. Kommunen behöver även bli mer alert 
kring att följa utvecklingen och revideringarna av befolkningsprognoserna. Historiskt har 
man överskattat förväntad befolkningstillväxt något som riskerar att leda till felaktiga 
prioriteringar och ökade lokalkostnader. Genom Sverigedemokraternas politik hade vi 
prioriterat välfärdens kärnverksamheter, här är en god lokalförsörjning helt 
grundläggande, som viktigast inom äldreomsorgen, LSS, skola med mera. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är allvarligt att Uppsalahem valt att avstå från investeringar i LSS-bostäder med 
hänvisning till bristande ekonomi. Detta står i strid med bolagets uppdrag att främja 
bostadsförsörjningen och vara ett verktyg för kommunens bostadspolitik, inte minst för 
utsatta grupper. När det gäller behovet av skolor gläds vi åt att Moderaterna numera 
delar vår vision om en skola i centrala Uppsala. Men trots vår överenskommelse med 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet ser vi liberaler i dagsläget att det 
vore ekonomiskt oansvarigt att genomföra denna investering givet de cirka 3 800 tomma 



Sida 14 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

skolplatser som finns, trots redan pausade projekt. Fokus bör ligga på att optimera 
användningen av befintliga resurser och skolplatser innan nya investeringar genomförs. 
En centralt belägen skola är en viktig pusselbit för stadens framtida utveckling men den 
måste ske vid rätt tillfälle för att säkerställa både kvalitet och ekonomisk hållbarhet. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Den kraftigt förändrade befolkningsprognosen kräver fler revideringar av tidigare planer 
än enbart för skolans lokalbehov. Det är tydligt i underlaget att tidigare prognoser 
kopplade till yngre invånare kraftigt avvikit ifrån verkligt utfall. Några åtgärder 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP anser ska strykas ur planeringen är att inte bygga 
ett nytt bad i Gottsunda. Det duger att renovera badet. UP anser också att 
lokalförsörjningsplanerna senast 2025 måste kompletteras med seniorboenden. 
Seniorboenden som med fördel kan byggas av privata fastighetsägare.  
I uppmuntran att starta Stadsdels- och bygderåd är det viktigt att kommunen aktivt 
hjälper invånargrupper som vill starta ett råd med vägledning för att uppnå en formell 
status som ett godkänt råd. 
För att vara ett seriöst råd krävs ingen omfattande ekonomisk muskel. Vi lever i en digital 
tid så mycket av ett råds arbete kan skötas digitalt och kompletteras med fysiska möten. 
Samtidigt är det viktigt att ett råd ändå utser en komplett styrelse där en kassör utses i de 
fall ett råd önskar ta del av kommunens möjligheter att erbjuda en liten 
medborgarbudget. 
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§ 338  

Extern granskning av kommunens hantering 
av övergrepp inom hemtjänsten 
KSN-2024-03676 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att den externa granskningen ska omfatta såväl den politiska som 
tjänstemannaorganisationen, 

2. att följande mening stryks: ”Granskningen ska inte omfatta händelser som 
omfattas av sekretess”, 

3. att all kommunikation mellan kommunen och den externa aktören sker på ett 
sätt som är dokumenterat och kan granskas i efterhand, samt  

4. att med tilläggen ovan genomföra en extern granskning av kommunens 
hantering av övergrepp som skett inom hemtjänsten. 

Deltar ej i beslut 

Tobias Smedberg (V) och David Ling (MP) anmäler jäv och deltar inte i ärendets 
handläggning och beslut. 

Sammanfattning 

Den 26 september 2024 fattade kommunstyrelsen och äldrenämnden beslut om 
åtgärder för ökad trygghet och säkerhet inom vård och omsorg mot bakgrund av att 
personal anmälts för att ha utsatt kvinnor som har hemtjänst för sexuella övergrepp. 

Äldrenämnden och Inspektionen för vård och omsorg har genomfört utredningar som 
visar på brister i hanteringen av händelserna. Flera led i händelsekedjan behöver 
granskas för att säkerställa att kommunen framåt ska kunna agera snabbt och korrekt 
när missförhållanden i verksamheten upptäcks.  

Kommunstyrelsen behöver säkerställa att kommunen fullgör sitt uppdrag i förhållande 
till de bestämmelser som gäller för hemtjänstverksamheten och föreslås initiera en 
extern granskning av hanteringen av händelserna. 
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Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 december 2024 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att det i beslutet framgår att den externa granskningen ska omfatta såväl den 
politiska som tjänstemannaorganisationen 
(2) att följande mening stryks: ”Granskningen ska inte omfatta händelser som omfattas 
av sekretess” 
(3) att all kommunikation mellan kommunen och den externa aktören sker på ett sätt 
som är dokumenterat och kan granskas i efterhand. 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) 
yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(3). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet.  

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (2) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet.  

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (3) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet.  

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande 
Det som har hänt inom hemtjänsten är fruktansvärt, det ska aldrig hända och får inte 
hända igen.  
Redan i september föreslog vi att en extern granskning skulle tillsättas. Det röstade 
vänsterstyret nej till. Hade det yrkanden gått igenom hade granskningen kunnat vara 
klar eller åtminstone redan påbörjad.  
När denna externa granskning äntligen blir av är det av yttersta vikt att de får tillgång 
till all den information de behöver och att ansvarsfrågan kan få ett svar. När sådana här 
hemska situationer har hänt är det viktigt för de inblandade, medborgarna och oss 
beslutsfattare att granskningen påvisar var det brustit och hur det kan undvikas 
framöver.  
Det är positivt att styret gick med på att bifalla våra yrkanden, det är ytterst viktigt att 
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hela organisationen granskas men även att den externa granskningen kan genomföras 
utan att begränsas av sekretess där det är möjligt att undvika detta. Vi ser gärna att 
kommunikationen mellan granskningen och kommunen på ett enkelt sätt ska gå att 
granska i efterhand. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna har tidigt påpekat behovet av en extern utredning av hanteringen 
utav övergreppen inom hemtjänsten. Det är tydligt att kommunens organisation 
havererat till den grad att sexualbrott inte hanterats korrekt trots att brukare anmält 
övergreppen till kommunen. Sådana missförhållanden inom organisationen får bara inte 
ske. Med hänsyn till frågans känslighetsgrad och risken för direkta tjänstefel som kan ha 
begåtts vore det direkt olämpligt att kommunen enbart granskar sig själv. Det är därför 
bra att det nu föreslås en extern granskning. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ända sedan de fruktansvärda övergreppen inom hemtjänsten först uppdagades har 
Centerpartiet drivit att kommunen måste tillsätta en extern oberoende granskning. Att 
kommunstyrelsen nu, till slut, beslutar att tillsätta en är mycket välkommet. Hela 
organisationen måste nu granskas för att på allvar komma till botten med alla de 
problem med tystnadskultur som exempelvis facket larmat om. Utredningen måste 
också präglas av transparens, endast så kan den återuppbygga kommunens mycket 
sargade förtroende. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi beklagar att vi inte kan få en utredning av övergreppen inom äldreomsorgen som kan 
visa varför det finns så olika bild mellan media och förvaltning. Begränsningar i sekretess 
gör att en utredare som vi nu anlitar inte kan åstadkomma så mycket mer än vad media 
kan. Det är ändå bra att en utredning görs, men vi behöver inom äldrenämnden själv 
vidta fler åtgärder för att komma till rätta med tystnadskultur och brister i kvalitet, 
styrning och ledning. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna välkomnar beslutet att genomföra en extern granskning av kommunens 
hantering av sexuella övergrepp inom hemtjänsten. Det är avgörande för arbetet med att 
återupprätta förtroendet för kommunens äldreomsorg. Samtidigt vill vi betona att detta 
endast är ett första steg. De brister som uppdagats i kommunens hantering visar på 
systemfel som kräver omfattande reformer. Det krävs tydligare värdegrundsarbete, 
utbildning i mänskliga rättigheter och värdegrund för personal samt stärkta rättigheter 
för äldre och anhöriga genom exempelvis införandet av Lex Elsa. Vi behöver inte bara 
granska det som varit utan också säkerställa att vi bygger strukturer som förhindrar att 
något liknande kan ske igen. En extern granskning är viktig för att belysa vad som gått fel 
men vårt ansvar som beslutsfattare är att skapa ett tryggare samhälle där äldre och 
deras anhöriga kan känna sig säkra. Liberalerna kommer fortsatt arbeta för en 
äldreomsorg där trygghet och respekt för individen alltid står i fokus. 
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Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att en extern granskning genomförs och som kan påvisa eventuella brister i 
de interna utredningar som genomförts och genomförs. Särskilt viktigt är att försöka 
identifiera systematiska systemfel som kan förekomma och som behöver åtgärdas.  
Eftersom brister inom äldreomsorgen lyfts inom kommunens egen samt externa aktörers 
verksamheter hoppas vi att den externa granskningen också kommer att utvärdera om 
det var klokt att sluta med en kommunal uppdelning av ansvar där det fanns en tydlig 
beställarenhet och en tydlig utförarenhet. Att organisera kommunen så att man skiljer 
mellan beställarrollen och utförarrollen innebär bland annat att man kan minska 
riskerna att kommunen inte granskar sina egna verksamheter tillräckligt professionellt.  
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§ 339  

Yttrande till mark- och miljödomstolen 
angående överklagan av detaljplan för 
kvarteret Ubbo 
KSN-2024-00566 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till mark- och miljödomstolen enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Detaljplanen för kvarteret Ubbo antogs av kommunfullmäktige den 27 maj 2024 § 119. 
Kommunens antagandebeslut överklagades till mark- och miljödomstolen vid Nacka 
tingsrätt av två föreningar och två privatpersoner. Uppsala kommun har förelagts att 
till mark- och miljödomstolen yttra sig i målet.  

Kommunen har beviljats anstånd med att inkomma med sitt yttrande till den 13 
december 2024.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 294 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 november 2024 
• Bilaga 1, Yttrande avseende överklaganden av detaljplan för kvarteret Ubbo, 

Fjärdingen 20:3 i Uppsala kommun. Mål nr P 5356-24, Avdelning 4 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar att kommunen inte ska avge yttrandet. 

Ylva Stadell (S) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Även fast kommunen menar att man nu i större grad tar hänsyn till den arkitektoniska 
utformningen ur ett kulturmiljöperspektiv, så står det inget specifikt om just 
traditionell/klassisk arkitektur. Det berörda området är en del av Uppsalas kanske 
viktigaste kulturhistoriska stadsmiljö. En förtätning med mer moderna byggnader 
kommer inte att stärka områdets kulturhistoriska värden, utan snarare riskera att skada 
kulturmiljön. Vi måste ställa högre krav på traditionell/klassisk arkitektur i 
kulturhistoriskt viktiga områden i Uppsala. Det är viktigt att bevara äldre byggnader och 
att nya byggnader smälter in i dessa miljöer. Rivning av gamla byggnader och 
uppförandet av nya hotell i kulturhistoriskt viktiga områden måste kunna undvikas. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Byggnation i Odinslund har varit en följetång i Uppsalapolitiken. Kristdemokraterna har 
hela tiden varit öppna för ny bebyggelse, men ska man bygga i de här miljöerna måste 
man bygga i stil med omgivningen, när det gäller arkitektonisk stil och materialval. Alltså 
inte bara på ett sätt som ”samspråkar” med den historiska arkitekturen fast man 
fortfarande använder modern stil. Man behöver också säkerställa att det finns kvar 
parkeringar i kvarteret, något som vänstermajoriteten motarbetat då man inte vill ha 
några bilar i city. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Byggnationen i kvarteret Ubbo har diskuterats och beretts i flera omgångar sedan 1960-
talet. Efter många och långa diskussioner med bland annat fastighetsägare och stiftelsen 
Ubbo framkom nya förslag 2015. Förvaltningen fick då ett förnyat uppdrag att ta fram 
förslag till detaljplan och det är det som nu efter nio år av omarbetningar, 
samrådsförfarande och granskningar resulterat i ett förslag som ger tillräckligt tydliga 
ramar och anvisningar inför utarbetande av bygglovshandlingar. Det har funnits en hel 
del synpunkter i beredningsprocessen och inkomna förslag och synpunkter har tagits 
hänsyn till i hög grad. Kvarteret Ubbo ligger i hjärtat av det historiska Uppsala och det är 
därför angeläget att värna om dess kulturmiljö med tydliga krav på fasadmaterial, 
takutformning – inte minst vad gäller byggnaden längs Odinslund. Liberalerna vill se en 
levande stadskärna med attraktiva mötesplatser samtidigt som vi värnar den viktiga 
kulturmiljön. 

  



Sida 21 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen ska hörsamma Mark- och 
miljödomstolens kommande beslut.  UP förordar ett omtag kopplat till detaljplan för 
kvarteret Ubbo. Berört område är ett av världens vackraste historiska områden. Det är 
mycket viktigt att vårda sådana områden mycket ömt. Den nuvarande planen innebär en 
påtaglig skada på riksintresset för kulturmiljövården i Uppsala stad. 
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§ 340  

Yttrande över remiss Staten och 
kommunsektorn - samverkan, självstyrelse, 
styrning 
KSN-2024-02654 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Finansdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har mottagit remissen Staten och kommunsektorn – samverkan, 
självstyrelse, styrning från Finansdepartementet (SOU 2024:43) för yttrande senast den 
12 december 2024. I det remitterade betänkandet presenteras ett antal förslag kring 
statens former för samverkan och dialog med kommuner och regioner.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 295 
• Tjänsteskrivelse daterad den 16 oktober 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över remiss Staten och kommunsektorn – samverkan, 

självstyrelse, styrning 
• Bilaga 2, Remiss Staten och kommunsektorn – samverkan, självstyrelse, 

styrning  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att staten måste genomföra en reform som 
mycket bättre rustar Sveriges kommuner för sina allt svårare uppgifter. 
Skrota dagens Regioner som politisk plattform 
Regionerna som en egen politisk plattform bör i sin nuvarande form avvecklas. Eftersom 
Sverige i förhållande till sin folkmängd har väldigt många riksdagsledamöter kan med 
fördel riksdagsledamöter och kommunala politiska företrädare istället ingå i regionala 
sjukvårds och kollektivtrafiknämnder kopplade till landet Länsstyrelser. 
Stärk kommunerna 
Sveriges kommuner bör minst representera 50.000 invånare. Därutöver är det av många 
skäl hög tid att decentralisera primärvården och större städers kollektivtrafik till 
kommunerna. 
Stärk invånarnas röst 
Invånarnas möjligheter att påverka mer av samhällsutvecklingen måste stärkas genom 
att regelbundna rådgivande folkomröstningar erbjuds. Regelbundna rådgivande 
folkomröstningar kommer att stärka den representativa demokratin när invånarna i 
större utsträckning ges möjlighet att uttrycka sin vilja i förhållande till olika alternativa 
val. Utvecklingspartiet demokraterna anser att de som idiotförklarar invånarna gör ett 
stort misstag. En bättre demokratisk förankring av större kommunala och regionala 
beslutger den representativa demokratin större legitimitet. 
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§ 341  

Yttrande över remiss Ökat informationsutbyte 
mellan myndigheter - Behov och föreslagna 
förändringar SOU 2024:63 
KSN-2024-02715 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Justitiedepartementet i enlighet med bilaga 1.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun har från Justitiedepartementet mottagit remissen Ökat 
informationsutbyte mellan myndigheter - Behov och föreslagna förändringar SOU 
2024:63 för yttrande senast den 17 december 2024.  

Utredningen har i delbetänkandet kartlagt behovet av att myndigheter får förbättrade 
möjligheter att utbyta information i syfte att förhindra och förebygga exempelvis fusk, 
felaktiga utbetalningar och brottslighet. Utredningen har också analyserat hur behovet 
av att utbyta sekretessbelagd information kan tillgodoses, samt lämnat förslag på en 
generell bestämmelse som gör det möjligt att lämna uppgifter som omfattas av 
sekretess till skydd för enskilda till en annan myndighet. 

Beslutsunderlag  

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 296 
• Tjänsteskrivelse daterad den 20 november 2024 
• Bilaga 1, yttrande över remiss Ökat informationsutbyte mellan myndigheter – 

Behov och föreslagna förändringar SOU 2024:63 
• Bilaga 2, SOU 2024:63 Ökat informationsutbyte mellan myndigheter - Behov 

och föreslagna förändringar 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det är hög tid att låta redan 
sekretessbelagd offentligt anställd personal dela personinformation. Det är inte enbart 
viktigt för att motverka organiserad brottslighet och annat enskilt bidragsfusk. Det är 
också viktigt för att bättre kunna stötta personer som är i stort behov av samhällets stöd i 
olika former. Ett generellt undantag för offentliga sekretessbelagda verksamheter att få 
dela sekretessinformation är att föredra framför någon annan ordning. Självklart måste 
det kopplat till att liknande utbyten mellan myndigheterna äger rum finnas tydliga 
ramar för när det kan anses motiverat. Det är rimligt att det ska föreligga en misstanke 
om brott och eller allvarliga missförhållanden för att dessa utbyten ska aktiveras. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 342  

Yttrande Granskning av ändamålsenliga och 
effektiva processer för att integrera Agenda 
2030 i ordinarie styrning, ledning och 
uppföljning 
KSN-2024-02773 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning av ändamålsenliga och effektiva 
processer för att integrera Agenda 2030 i ordinarie styrning, ledning och uppföljning, 
bilaga 3, till kommunstyrelsen för yttrande senast den 31 december 2024. 

Kommunstyrelsen är en av de nämnder vars arbete har granskats. Kommunrevisionen 
finner att kommunstyrelsen i allt väsentligt säkerställt att det finns ändamålsenliga och 
effektiva processer för att integrera Agenda 2030 i ordinarie styrning, ledning och 
uppföljning. Som en del i sin granskning har kommunrevisionen framfört ett antal 
rekommendationer som riktar sig till kommunstyrelsen. 

Sammantaget gör kommunledningskontoret bedömningen att granskningens fynd 
och rekommendationer ger relevant underlag för ordinarie utvecklingsarbete av 
styrning och processer. För vissa delar av rekommendationerna bedöms det emellertid 
finnas befintligt arbete som svarar mot rekommendationerna och för vissa delar 
bedöms rekommendationerna inte vara ändamålsenliga eller motiverade. 

Förslaget till yttrande över granskningen i ärendets bilaga 1 har strukturerats utifrån de 
rekommendationer som kommunrevisionen riktat till kommunstyrelsen och till 
kommunstyrelsen och samtliga granskade nämnder. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 297 
• Tjänsteskrivelse daterad den 4 november 2024 
• Bilaga 1, yttrande över kommunrevisionens granskning av ändamålsenliga och 

effektiva processer för att integrera Agenda 2030 i ordinarie styrning, ledning 
och uppföljning 

• Bilaga 2, kommunrevisionens missiv 
• Bilaga 3, Kommunrevisionens granskningsrapport 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

 

 

  

 

  



Sida 28 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 343  

Yttrande förnyat samråd järnvägsplan 
KSN-2023-01409 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Trafikverket enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Trafikverket arbetar med en järnvägsplan för att möjliggöra ytterligare två spår på 
Ostkustbanan söder om Uppsala samt en utbyggnad av järnvägsstationen Uppsala 
central samt nybyggnad av järnvägsstation vid Bergsbrunna. 

Kommunstyrelsen yttrade sig den 14 juni 2023 §124 om ordinarie samråd. Det förnyade 
samrådet berör ändrade förutsättningar för framför allt passagen tvärs järnvägen vid 
Vimpelgatan men även gång och cykelpassage vid Sävja gård samt stödmur vid 
Uppsala S. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 298 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 november 2024 
• Bilaga 1, Förslag till yttrande 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av fyra spår 
mellan Uppsala och Stockholm. Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner 
och det är glädjande att vi nu tar ytterligare steg framåt för att säkra en attraktiv och 
hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 344  

Yttrande vägplan trafikplats Mora stenar 
KSN-2024-03270 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Trafikverket enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Trafikverket, Uppsala kommun och Region Uppsala har ingått avtal om 
bostadsbyggande i Bergsbrunna med omgivningar, Södra staden och Nysala i Uppsala 
kommun (KSN-2017-3985), även kallat fyrspårsavtalet. 

I medfinansieringsavtal trafikplats E4 (Uppsala: KSN-2021-00465) har Uppsala kommun 
och Knivsta kommun tillsammans med Trafikverket överenskommit om 
kostnadsfördelning för planering och genomförande av en trafikplats vid E4 som ska ge 
en ny anslutning för Uppsalas södra delar och norra Knivsta. 

Under hösten 2024 har Uppsala och Knivsta kommuner beslutat om ett samarbetsavtal 
(Uppsala KSN: 2024-02390) rörande bland annat placering och finansiering av 
trafikplatsen. I avtalet har Uppsala och Knivsta överenskommit om att trafikplatsen ska 
placeras i det läge som Trafikverket benämner som det nordliga läget. 

Trafikverket har inlett arbetet med en vägplan för kommande trafikplats vid Mora 
stenar som ska ansluta till de sydöstra stadsdelarna, järnvägsstationen i Uppsala södra 
samt ett anslutande verksamhetsområde. Trafikverket har nu beslutat att samråda 
kring förslag på utformning och placering av trafikplatsen och gett kommunen 
möjlighet att yttra sig över samrådsförslaget. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 299 
• Denna tjänsteskrivelse, daterad 13 november 2024 
• Bilaga 1, Yttrande vägplan trafikplats Mora stenar 
• Bilaga 2, samrådsunderlag 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna i Uppsala kommun är progressiva och ser positivt på planerna för en 
trafikplats vid Mora stenar som en del av fyrspårsavtalet och utvecklingen av Södra 
Uppsala. Vi ser detta som en viktig pusselbit i att stärka Uppsalas tillväxt och hållbara 
stadsutveckling. Med satsningar på effektiva kommunikationer och fler bostäder skapar 
vi förutsättningar för en växande kommun där fler kan känna sig välkomna och kalla 
Uppsala sitt hem. Välkommen hit – välkommen hem. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 345  

Inrättande av kollektivtrafiksamråd mellan 
Uppsala kommun och Region Uppsala 
KSN-2024-02592 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna föreskrifter för Kollektivtrafiksamrådet i enlighet med ärendets 
bilaga 1.  

Sammanfattning 

Vid det senaste kommunsamrådet mellan Region Uppsala och Uppsala kommun i 
augusti 2024 var båda parterna överens om behovet av en intensifierad politisk dialog 
om strategiska kollektivtrafikfrågor.  

Kommunstyrelsen och regionstyrelsen föreslås i parallella ärenden inrätta ett särskilt 
kollektivtrafiksamråd i syfte att skapa samsyn mellan kommunen och regionen samt 
säkra genomförandet av utvecklingen av kollektivtrafiken och dess infrastruktur i 
Uppsala.  

Beslutsunderlag 

1. Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 300 
2. Tjänsteskrivelse daterad 28 oktober 2024 
3. Bilaga 1, föreskrifter för Kollektivtrafiksamrådet 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att utöka den politiska representationen från Uppsala kommun till kommunstyrelsens 
arbetsutskott. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Ehsan Nasaris (C) med fleras yrkande. 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan 
Nasaris (C) med fleras yrkande. 

Särskilda yttranden 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det är för många mötesforum och antal 
möten inom Uppsala kommun. Att ett liknande ytterligare mötesforum skapas är ett 
bevis för att tjänstemannasystemet mellan Uppsala kommun och Region Uppsala har 
stora brister. Tills regionen som enskild politisk plattform är nedlagd måste hela 
samverkanssystemet mellan kommun och region reformeras. Det finns gott om exempel 
på hur denna viktiga samverkan idag brister. Om ett liknande samråd behövs kan det 
med fördel kopplas ihop med det omfattande samverkansprojekt som nu finns kopplat 
till att bygga ett kapacitetsstarkt fordonssystem i Uppsala stads södra delar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 346  

Avtal om strategiskt partnerskap mellan 
Uppsala universitet och Uppsala kommun 
2025–2027 
KSN-2024-03133 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna avtal om strategiskt partnerskap med Uppsala universitet 2025–
2027 enligt ärendets bilaga 1, samt 

2. att kommunstyrelsens beslut gäller under förutsättning att Uppsala universitet 
fattar likalydande beslut. 

Sammanfattning 

Uppsala universitet och Uppsala kommun har en lång tradition av samverkan. Parterna 
har tillsammans tagit fram ett förslag till avtal om strategiskt partnerskap för perioden 
2025–2027 med syftet att stärka och vidareutveckla samverkan. Genom avtalet 
uttrycker båda parter sin ambition att samverka kring kunskapsutveckling och hållbar 
samhällsutveckling. Avtalet stödjer både befintliga och nya samverkansformer mellan 
parterna. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 301 
• Tjänsteskrivelse daterad den 22 november 2024 
• Bilaga 1, förslag till avtal om strategiskt partnerskap mellan Uppsala 

universitet och Uppsala kommun 2025–2027 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Genom att kombinera våra gemensamma styrkor inom samhällsutveckling kan vi 
fortsätta skapa förutsättningar för ett modernare, tryggare och mer hållbart Uppsala. 
Partnerskapet med dess fokus på hållbarhet och innovation är en viktig byggsten för att 
möta både dagens och framtidens utmaningar. Tillsammans bygger vi ett bättre 
Uppsala där samverkan mellan akademi och kommun stärker såväl vår stad som 
regionen i stort. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att både ett strategiskt och taktiskt 
samarbete är viktigt med kommunens båda universitet. För att Sverige, och övriga EU, 
ska stärka sin konkurrens med USA och Kina måste vi skapa effektiv samverkan mellan 
Uppsala kommun, våra universitet och relevant näringsliv. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 347  

Medlemskap i Rättvist Byggande 
KSN-2024-03353 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att teckna medlemskap för Uppsala kommun i föreningen Rättvist byggande, 
samt 

2. att samarbetet utvärderas efter två år. 

Sammanfattning 

Den ideella föreningen Rättvist byggande samlar bland annat fastighetsägare, 
kommuner och kommunala bostadsbolag och har till ändamål och uppdrag att 
motverka arbetslivskriminalitet i byggbranschen. Kopplad till organisationen finns en 
operativ verksamhet som stödjer och tillämpar en arbetsmodell inriktad på att 
upptäcka, motverka och förebygga arbetslivskriminalitet i medlemmarnas 
entreprenadprojekt. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 302 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 november 2024 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L), Ylva Stadell (S) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att samarbetet utvärderas efter två år. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
(2) att säkerställa maximal kompetensöverföring till den egna organisationen. 

Erik Pelling (S), Maria Rosander (SD) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande (1). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande (1). 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkande (2) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) och (KD)reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för egna yrkanden. Vi är positiva till intentionen om en bättre 
kontroll av regelefterlevnad inom byggbranschen, men tycker det är fullständigt naturligt 
att den här typen av medlemskap måste utvärderas. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Oseriösa underleverantörer med hitrest arbetskraft, bristande arbetsvillkor, arbetsmiljö 
och säkerhetsrutiner har blivit ett växande problem som pressar på och skadar sund 
konkurrens.  
Det är självfallet ett kommunalt intresse att komma åt den osunda konkurrensen som 
drivs på av kriminella arbetslivsaktörer och nätverk. Kommunen behöver rätt verktyg för 
att minimera hitrest och oseriös arbetskraft som försämrar villkoren både för svensk 
arbetsmarknaden, lagefterlevnad och för hederliga företag. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
För oss liberaler är medlemskapet ett viktigt steg mot en mer hållbar och etisk 
samhällsutveckling. Genom att ansluta oss till Rättvist Byggande stärker vi vårt 
engagemang för schyssta arbetsvillkor, hållbara byggprocesser och motverkande av 
arbetslivskriminalitet. Det ingår i vår strävan efter att bygga ett bättre Uppsala där 
ansvarstagande och rättvisa präglar både vår stadsutveckling och våra framtida 
investeringar. Tillsammans skapar vi en stad som sätter hållbarhet och rättvisa i fokus. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser inte att kommunen ska vara med i fler 
medlemskap. Kommunen är redan medlem i allt för många verksamheter. I ljuset av det 
faktumet anser vi att principen för att kommunen ska bli medlem i fler verksamheter 
måste vara ”en in en ut”. Varje meningsfullt medlemskap innebär kostnader i form av 
pengar och arbetstid som måste ställas mot alternativ användning. Kommunen behöver i 
större utsträckning lägga sin kraft på att förbättra kärnverksamheterna. Rättvist 
byggande är viktigt men det finns väldigt mycket som är viktigt. Med fördel kan ett 
liknande medlemskap tillstyrkas om något annat medlemskap utgår. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 348  

Ekonomiskt stöd till Uppsalas 
studentorganisationer 2025 
KSN-2024-02523 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utbetala ekonomiskt stöd för 2025 om  
108 000 kronor till Uppsala Studentkår,   
82 000 kronor till Uppsala teknolog-och naturvetarkår,   
50 000 kronor till Föreningen Uppsalaekonomerna,   
45 000 kronor till Juridiska föreningen,   
34 000 kronor till Ultuna studentkår,   
30 000 kronor till Farmaceutiska studentkåren,   
31 000 kronor till Veterinärmedicinska föreningen, 
300 000 kronor till Kuratorskonventet, samt 

2. att uppdra till näringslivsdirektören att teckna avtal med respektive 
organisation. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har under ett antal år stöttat Uppsalas studentorganisationer 
ekonomiskt genom ett årligt bidrag. Stödet är viktigt för att organisationerna ska 
kunna bedriva studiesocial-, alumn- och näringslivsfrämjande verksamhet.    

För att erhålla det ekonomiska stödet från Uppsala kommun förbinder sig respektive 
studentorganisation att genomföra aktiviteter som till exempel främjande av kontakter 
mellan studenter och arbetsmarknad eller kampanjen Varannan Vatten i samband 
med Valborgsfirandet. Dessa aktiviteter regleras genom årliga avtal mellan Uppsala 
kommun och respektive studentorganisation.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 303 
• Tjänsteskrivelse daterad 26 november 2024 
• Bilaga, fördelning enligt medlemsantal 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är positivt att summorna för de olika studentorganisationerna har uppdaterats efter 
vårt påpekande om den felaktiga fördelningen som var med i en tidigare version av detta 
ärende.   

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att väl fungerande och starka 
studentorganisationer är viktiga för Uppsalas attraktivitet som plats för 
universitetsstudenter. Väl fungerande studentorganisationer bidrar också i den viktiga 
demokratiska fostran inom vårt samhälle. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 349  

Samverkansavtal och finansiering av STUNS 
Life Science 
KSN-2024-03160 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja finansiering till STUNS Life Science med 1 600 000 kronor för 2025, 
2. att uppdra till näringslivsdirektören att teckna samverkansavtal mellan 

Uppsala kommun och STUNS Life Science för 2025 inom ramen för de 
ekonomiska förutsättningar som redovisas i föredragningen, samt  

3. att ovanstående beslut gäller under förutsättning att övriga regionala 
finansiärer enligt samverkansavtal fattar motsvarande beslut om finansiering 
för STUNS Life Science. 

Sammanfattning 

Uppsala har ett världsledande företags-och innovationsfrämjande system med många 
olika aktörer där Uppsala kommun är en viktig långsiktig partner för samverkan och 
finansiering. I Uppsala kommuns näringslivsprogram och tillhörande handlingsplan 
2024–2027, uttrycks inom målområde 3, Innovations och tillväxtkraft, att Uppsala 
kommun ytterligare ska stärka innovations- och tillväxtkraften genom det 
innovationsstödjade systemet och företagsfrämjande aktörer. 

STUNS Life Science utgör tillsammans med Uppsala Innovation Centre AB och STUNS 
Energi de långsiktiga satsningarna inom ramen för kommunens engagemang i STUNS-
samarbetet. Uppsala kommun har sedan 2003 medverkat i utvecklingen av 
klusterinitiativet Uppsala BIO som en del i arbetet med att främja nyföretagande och 
stärka det kunskapsintensiva och internationellt exportinriktade näringslivet i Uppsala. 

Kommunstyrelsen beslutade den 4 april 2022 (§ 78) om stöd till STUNS Life Science för 
perioden 2022–2024. Då nuvarande finansieringsperiod löper ut behöver Uppsala 
kommun fatta beslut om sin del av den fortsatta finansieringen av STUNS Life Science. 
En ny strategisk plan för STUNS Life Science är under framtagande för 2026 och framåt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag  

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 305 
• Tjänsteskrivelse, daterad 2024-11-04 
• Bilaga 1, samarbetsavtal mellan Uppsala kommun och STUNS Life science 
• Bilaga 2, strategisk plan för STUNS Life Science 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det är viktigt att kommunen fortsätter att 
aktivt stötta Life Science klustret i Uppsala. STUNS spelar en nyckelroll i det 
utvecklingsarbete som Uppsala kommun är starkt engagerade i för att stärka och bygga 
fler branschkluster i kommunen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 350  

Riktlinje för uppvaktning för utförd 
elitidrottsprestation 
KSN-2024-02859 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta riktlinje för uppvaktning av utförd elitidrottsprestation, samt 
2. att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma till kommunstyrelsen 

med en utvärdering och eventuella förbättringsförslag inför 2026. 

Sammanfattning 

Vid kommunstyrelsens sammanträde 2024-08-21 beslutades att besvara ett 
initiativärende från Jonas Segerstam (KD) och ge kommunledningskontoret i uppdrag, 
att i samverkan med kultur-idrotts- och fritidsförvaltningen och föreningslivet, ta fram 
en plan för hur firande av idrottsliga prestationer ska ske i Uppsala kommun (KSN-
2024-02384). 

Ett förslag till riktlinje har därefter beretts av berörda förvaltningar, i samverkan med 
elitidrottsföreningar. Riktlinjen beskriver hur Uppsala kommunkoncern 
uppmärksammar elitidrottsprestationer, utförda av senioridrottare anslutna till 
föreningar i Uppsala. 

Beslutsunderlag 

4. Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 306 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 oktober 2024 
• Bilaga 1, förslag till riktlinjer för uppvaktning för utförd elitidrottsprestation 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand  
att återremittera för att i riktlinjerna utveckla hur firandet av utförd elitidrottsprestation 
också kan genomföras i nära anslutning efter genomförd prestationen, hur 
Uppsalaborna bättre kan inkluderas i firandet samt hur samarbetet med 
idrottsföreningarna kan stärkas för uppvaktning och firande. 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar I andra hand 
att större firanden vid särskilda prestationer där uppsalaborna kan delta kan 
genomföras 
att kommunen samarbetar och välkomnar större firande vid särskilda prestationer vid de 
fall att en förening vill arrangera ett sådant i närtid. 

Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand 
att förslaget avslås. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att ärendet ska 
avgöras idag, bifall till arbetsutskottets förslag samt 
att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma till kommunstyrelsen med en 
utvärdering och eventuella förbättringsförslag inför 2026. 

Maria Rosander (SD) och Jennie Claesson (L) yrkar i första hand bifall till Therez 
Almerfors (M) med fleras återremissyrkande och i andra hand bifall till Erik Pelling (S) 
med fleras tilläggsyrkande. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Therez Almerfors (M) med fleras tilläggsyrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med flera 
yrkande. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras andrahandsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter föreliggande förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För oss är det viktigt att ett firande kan genomföras i nära anslutning efter genomförd 
prestationen och att uppsalaborna bättre kan inkluderas i firandet men även att 
samarbetet med idrottsföreningarna stärks för uppvaktning och firande. Det är positivt 
att en riktlinje tas fram men vi hade önskat att denna skulle vara bredare och inte endast 
ha ett årligt guldfirande som enda alternativ. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för egna yrkanden. Kommunen måste börja se 
idrottsprestationer som något som verkligen förtjänar uppmärksamhet. Vid större 
prestationer borde det vara självklart att kommunen anordnar firanden i direkt 
anslutning till idrottsbragden, och firar på ett sätt som inkluderar Uppsalaborna.  Ett 
uppsamlingsheat en gång om året ger i stället uttryck för en rätt så njugg inställning till 
idrottens betydelse. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna anser att man måste kunna fira uppmärksammade 
idrottsprestationer – exempelvis när Uppsalalag vunnit SM-guld och kommer hem, eller 
när individuella idrottare tagit OS-guld eller liknande prestationer. Det betyder inte att 
kommunen måste arrangera firandet, utan det kan ske i samarbetet med relevanta 
idrottsföreningar. Det betyder inte heller att firandena måste kosta så mycket pengar, 
utan bara att kommunen är aktiv i att ära den som äras bör.  
Vi är också tveksamma till värdet av en årlig middag, kanske kan man ha en typ av 
idrottsgala i samarbete med idrottsrörelsen och näringslivet. Vi ville därför återremittera 
förslaget men eftersom det inte bifölls så yrkade vi avslag till förslaget. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter debatten kring att Uppsala kommun inte uppmärksammade Armand Duplantis 
extraordinära prestation med OS-guld och världsrekord är det tydligt att gemensamma 
riktlinjer behövs. Idrotten utgör en central del av Uppsalas gemenskap och bidrar med 
både glädje och inspiration till invånarna. Att uppmärksamma och hedra framstående 
idrottsprestationer är ett sätt att visa uppskattning för insatser som stärker stadens 
stolthet och samhörighet. Dessa riktlinjer är ett viktigt steg för att säkerställa en rättvis, 
inkluderande och genomtänkt hantering av uppvaktningar samtidigt som de stärker 
Uppsalas identitet som en stad som värdesätter idrottens roll i samhället. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Historiska individer och nuvarande framgångsrika personer som gjort särskilt stora 
insatser bidrar kraftigt till Uppsala kommuns attraktion. Utvecklingspartiet 
demokraterna, UP, anser att det är viktigt att alla större nationella eller internationella 
framgångar som personer och lag skrivna i Uppsala presterar ska uppmärksammas och 
firas av kommunen. 
En riktlinje enligt förslaget kan med fördel inkludera forskare, företagare och 
kulturpersoner som under ett år fått erkännande för fantastiska prestationer. 
En liknande riktlinje kan med fördel inkludera att kommunen utöver att arrangera en 
gemensam lunch, för dem som kvalificerat sig till en liknande uppvaktning, direkt ska 
kunna firas med ett visst kommunalt stöd till berörd förening/organisation. Riktlinjen bör 
inkludera att kommunen via sina kanaler i direkt anslutning till prestationen 
kommunicerar en eventuell plats och tidpunkt som en verksamhet/organisation vill fira 
en person eller ett lag. Kommunen ska också kunna ställa upp med ett offentligt rum eller 
någon form av mötesplats om det finns tillgängligt för ett firande i direkt anslutning till 
prestationen. 
När till exempel Sirius fotboll vinner SM i herrarnas fotboll kan kommunen hjälpa till att 
sprida inbjudan till ett arrangemang som Sirius ansvarar för. När det är möjligt är det bra 
om kommunen sponsrar med en offentlig utomhusplats eller lämplig kommunal 
fastighet. Fira dem som firas bör. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 351  

Reviderad Handlingsplan för full delaktighet 
för personer med funktionsnedsättning 
KSN-2024-01318 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta reviderad Handlingsplan för program för full delaktighet för personer 
med funktionsnedsättning i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 29 maj 2024 §151 att remittera ett förslag till 
reviderad handlingsplan för program för full delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning till ett antal instanser inför slutligt antagande i 
kommunstyrelsen.  

Efter genomförd remissomgång föreligger ett slutgiltigt förslag till reviderad 
handlingsplan i ärendet. 

Beslutsunderlag  

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 307 
• Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2024 
• Bilaga 1, reviderad Handlingsplan för program för full delaktighet för personer 

med funktionsnedsättning 
• Bilaga 2, remissammanställning 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att Uppföljningen av hur nämnderna levererar på målen och punkterna i 
handlingsplanen bör redovisas för kommunfullmäktige och uppföljningsområdena ska 
bli en del av Mål och budget 
att under målområde 4 förtydliga hur ofta tillgänglighetsronder ska göras och hur snabbt 
avvikelser ska rättas till. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras tilläggsyrkanden mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi ställer oss bakom förslaget som tydliggör att ansvaret för att människor med 
funktionsnedsättning ska kunna vara delaktiga i samhället på samma villkor som alla 
andra, åligger hela kommunen och nämnder och bolag. Men det vänsterstyret nu 
presenterar är inte tillräckligt för att nå målen i programmet. Först när uppföljningen blir 
bättre och tydligare kan vi på riktigt nå målen. Uppföljningen av hur nämnderna 
levererar på målen och punkterna i handlingsplanen bör redovisas för 
kommunfullmäktige och uppföljningsområdena bör bli en del av Mål och budget, istället 
för att bara vara ett separat dokument.  
Vi menar också att många av åtgärderna i handlingsplanen är för otydliga. Det finns en 
stor risk att åtgärderna under exempelvis målområde 1 inte leder till någon egentlig 
förändring, utan bara mer samtal och prat. Under målområde 4 behöver det bli tydligare 
hur ofta tillgänglighetsronder ska göras och hur snabbt avvikelser ska rättas till. Vi tycker 
också att det är rimligt att kommunen agerar ledstjärna och tar ett större ansvar för att 
anställa i sina egna verksamheter, under målområde 6. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna verkar för att skapa goda förutsättningar för tillgänglighet och 
delaktighet för alla invånare oavsett funktionshinder. Det hör till politikens kärnuppdrag 
att säkerställa att alla kan delta i samhälle och arbetsliv på liknande villkor. Det är även 
viktigt att funktionsrättsorganisationernas synpunkter och inflytande väger tungt i 
genomförandet av de förslag som nu föreslås. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Individens bästa måste vara i fokus. UP tycker att samarbetet mellan kommunen och 
Regionen måste stärkas. Båda organisationerna måste tillämpa samma principer 
kopplat till målgruppen. Stöd samt vård måste skötas samlat så att inte individer ”faller 
mellan stolarna”. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 352  

Remiss av Uppsala kommuns policy för 
upphandling och inköp 
KSN-2024-02481 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera förslag till Uppsala kommuns policy för upphandling och inköp 
enligt följebrev i bilaga 3, samt 

2. att remittera förslag till Uppsala kommuns riktlinjer för upphandling och inköp 
enligt följebrev i bilaga 3.  

Sammanfattning 

Nu gällande policy och riktlinjer för upphandling och inköp antogs av 
kommunfullmäktige i mars 2018 (KSN-2017-1989 § 60). Sedan dess har omvärldsläget 
föranlett förändringar på marknaden och därmed leveranser till Uppsala kommun. 
Därtill har kommunrevisionen i sin granskning av kommunens upphandlingar och 
inköp, i granskningsrapport daterad december 2023, rekommenderat 
kommunstyrelsen att säkerställa att styrande dokument inom området är aktuella och 
tydliga.  

Mot ovanstående bakgrund har förslag till ny policy och riktlinjer för upphandling och 
inköp utarbetats och föreslås härmed remitteras till samtliga nämnder och helägda 
bolag för yttrande. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 308 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 november 2024 
• Bilaga 1, Uppsala kommuns policy för upphandling och inköp – remissversion 
• Bilaga 2, Uppsala kommuns riktlinjer för upphandling och inköp  - 

remissversion 
• Bilaga 3, Följebrev  
• Bilaga 4, Nuvarande policy för upphandling och inköp 
• Bilaga 5, Nuvarande riktlinjer för upphandling och inköp 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att i riktlinjer för upphandling och inköp tydligare betona vikten av samordnade 
upphandlingar inom kommunkoncernen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi har sedan tidigare föreslagit att det ska inrättas ett upphandlingsutskott under 
kommunstyrelsen vilket vi fortsatt ser som en förbättringsmöjlighet för att uppnå de 
problem som kommunen har med upphandling.  
I detta ärende föreslog vi fler samordnade upphandlingar för kommunkoncernen för att 
på så vis effektivisera arbetet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för egna yrkanden. Kommunen måste i mycket högre grad än 
i dag börja samordna upphandlingar över kommunkoncernen. Detta blir både effektivare 
och billigare. Upphandlingar är också en så viktig del av kommunens verksamhet och rör 
så stora belopp av våra gemensamma medel att de tydligare borde vara underställda 
politisk kontroll. Därför förordar vi ett upphandlingsutskott. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi anser att upphandling bör ges ett större utrymme i Kommunstyrelsens arbete, i form av 
ett eget upphandlingsutskott. Vi behöver också öka koncernsamordningen i 
upphandlingsprocesser och se till att e-handeln ger de vinster som den kan ge, genom 
ökad följsamhet. Rätt använt kan upphandlingsverktyget ge både lägre kostnader, 
bättre resultat och ett starkare lokalt näringsliv.  
Vi yrkade därför på att man redan nu borde förtydliga vikten av samordnade 
upphandlingar inom kommunkoncernen. 

  



Sida 51 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraternas utgångspunkt är att affärsmässiga principer måste vara styrande 
i kommunens upphandlingar och inköp. Kommunen bör alltså i så stor grad som möjligt 
avgränsa sin kravställning till pris och kvalitetsmått.  
Kravställning inom social och ekologisk hållbarhet kan vara motiverat men måste vägas i 
relation till ekonomiska fördyringar. Samtidigt som det finns ett samhällsintresse av att 
värna försörjningsberedskapen, det lokala företagandet och vår egen arbetsmarknad.   
Kommunens rutiner för inköp och upphandlingar är centrala för att förhindra 
välfärdsbrott, slöseri med skattemedel och upprätthålla välfärdsuppdraget. Vi vet att 
kommunsektorn på ett generellt plan är utsatt för stora risker när det kommer till 
oseriösa leverantörer. Kommunen behöver likt vad kommunrevision tidigare påpekat 
höja sin kompetensnivå och säkerställa ändamålsenlig roll- och ansvarsfördelning, 
dokumentation och uppföljning. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att stora delar av policyn är bra och stärker 
mindre lokala leverantörers möjligheter att delta i kommunens upphandlingar. 
Liknande dokument är ofta fulla med fina ord. Samtidigt är det viktigt att liknande 
policys också vägleder upphandlande verksamheter om vilken typ av krav som ska 
bedömas som högre viktade än andra när ett urval av leverantörer genomförs. Är sociala 
delar av ett förfrågningsunderlag viktigare än ekologiska krav? Är ekonomiska krav 
viktigare än ekologiska krav? 
Det är viktigt att kommunkoncernen samordnar relevanta upphandlingar i så stor 
utsträckning som möjligt. Det är också viktigt att innovationsupphandlingar som är 
relevanta för fler verksamheter följs för eventuella gemensamma utrullningar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 353  

Riktlinje för planering för höjd beredskap 
KSN-2024-01540 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta riktlinje för planering för höjd beredskap i enlighet med ärendets 
bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är enligt lag skyldig att ha de planer som behövs för verksamheten 
under höjd beredskap. Dessa ska innehålla uppgifter om den verksamhet som ska 
bedrivas under höjd beredskap. Av planerna ska också framgå krigsorganisation, den 
personal som ska tjänstgöra i denna och vad som i övrigt behövs för att kommunen ska 
kunna höja sin beredskap och bedriva verksamheten under höjd beredskap.  

Syftet med en riktlinje för planering för höjd beredskap är att tydliggöra och befästa 
den övergripande strukturen för kommunens krigsorganisation samt det ansvar som 
varje nämnd har i arbetet med att utveckla kommunens förmåga att bedriva 
verksamhet under höjd beredskap.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 309 
• Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2024 
• Bilaga 1, riktlinje för planering för höjd beredskap 
• Bilaga 2, sammanställning av remissvar 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det i en liknande riktlinje ska framgå 
vilken del av organisationen som är ansvarig för att driva behovet och finansieringen av 
tillräckligt med skyddsrum. Skyddsrumsfrågan har vid flera tillfällen lyfts i 
kommunfullmäktige. Det duger inte att återkommande hänvisa till staten. Uppsala 
kommun måste tydligt verka för att kommunens invånare har ett nödvändigt skydd om 
en väpnad konflikt drabbar vårt närområde. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 354  

Verksamhetsplan 2025–2027 för 
kommunstyrelsen 
KSN-2024-03001 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna verksamhetsplan och budget 2025–2027 för kommunstyrelsen 
enligt ärendets bilaga1.  

Deltar ej i beslut 

Närvarande ledamöter från (M), (SD), (C), (KD) och (L) deltar inte i beslutet. 

Sammanfattning 

I förslaget till verksamhetsplan har kommunfullmäktiges fyra fokusmål och de 39 
uppdrag som fullmäktige gett till kommunstyrelsen konkretiserats i form av åtgärder. 
Inom fokusmålen har uppdragen kompletterats med nämndmål för att fånga 
utvecklingsområden som ligger inom kommunstyrelsens grunduppdrag.  

Kommunfullmäktige har tilldelat kommunstyrelsen ett kommunbidrag på 1311 
miljoner kronor för 2025. Kostnaderna för kommunstyrelsens verksamhet budgeteras 
att uppgå till 5 721 miljoner kronor under året. Förutom kommunbidrag finansieras 
kostnaderna av taxor, avgifter, hyror, övriga intäkter och fördelning av 
kommungemensamma kostnader till nämnderna. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 310 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 november 2024 
• Bilaga 1, Verksamhetsplan 2025–2027 för kommunstyrelsen inkl. bilagor 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna la en egen budget för 2025 med plan för 2026 och 2027 och valde därför att 
avstå från att delta i beslutet. 
I Moderaternas förslag till mål och budget får skolan 235 miljoner extra. Det är i skolan 
grunden för framtiden läggs och alla barn ska ha rätt förutsättningar för att klara skolan. 
För att skolan ska fungera väl behöver vi ha bra lärare som får möjlighet att fortbilda sig 
och utvecklas i sin roll och får förutsättningar att fokusera på sitt kärnuppdrag, 
undervisningen. Utrymmet för detta skapas av att inte göra en miljardinvestering i en 
oflexibel spårväg. För Moderaterna är det självklart att satsa på hela kommunens framtid 
i stället för på ett projekt som inte kommer alla uppsalabor till del. 
I Uppsala ska alla medborgare känna sig trygga. I Moderaternas budget tillfördes 35 
miljoner till trygghetssatsningar i form av en lokal kameraoffensiv, fler ordningsvakter 
och en trygghetscentral. Samtidigt prioriteras det förebyggande arbetet. I budgeten finns 
satsningar på utökat och uppsökande familjestöd, resurser till utökade skolsociala team 
och satsningar på fritidsaktiviteter för barn och unga. Du ska känna dig trygg oavsett var 
i livet du befinner dig, därför tillför vi medel till en lokal trygghetssatsning inom 
äldreomsorgen. 
Uppsalabor som jobbar och bidrar till vår gemensamma välfärd ska få behålla mer av 
sina intjänade pengar. Arbetslinjen måste stärkas. Därför föreslog Moderaterna en 
skattesänkning på 60 öre under planperioden samtidigt som kommunen ska bli mer 
effektiv. I vårt budgetförslag tar vi också ansvar för ekonomin och säkerställer ett resultat 
om 2% vilket är viktigt för att vi idag inte ska belåna Uppsala för kommande 
generationer. 
Uppsala är en fantastisk stad, men den kan bli ännu bättre. Hela kommunen ska leva och 
city ska bli grönare och mer levande. Moderaterna föreslår en satsning på stadsglädje 
där vår stadskärna och torg ska levandegöras och mer grönska ska tillskapas. Uppsala 
ska vara en testbädd för nya gröna lösningar och tillskapa fler klimatsmarta lösningar. 
Det måste vara enkelt att ta sig fram i Uppsala. För att möjliggöra detta föreslår 
Moderaterna en stor satsning på framkomlighetsåtgärder, fler citynära parkeringar, en 
breddning av Kungsängsbron och en tjänst för att minska sökandet av parkeringar. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna deltar inte i beslutet och hänvisar till det egna förslaget om mål 
och budget för 2025 med plan för 2026–2027. 
Sverigedemokraternas förslag till mål- och budget innebär ett större fokus på välfärdens 
kärnområden samtidigt som medborgarna får behålla en större del av sina intjänade 
löner. Inflationen har gjort det mesta dyrare som t.ex. mat och hyror, därför föreslog vi en 
skattesänkning om 30 öre per skattekrona för att hushållen bättre skall klara den 
ekonomiska krisen.  
Genom tydliga prioriteringar är det fullt möjligt att säkra kvalitét och levnadsstandard 
inom både välfärd och hushåll. Vi prioriterar skola och trygghet istället för spårväg, 
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kulturjippon, en svällande kommunikatörsstab, höga politikerarvoden, 
invandringsrelaterade kostnader och annat som inte hör till välfärdens kärnuppdrag. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet lade fram en egen mål och budget för planperioden 2025-2027, en budget 
som fokuserade på kärnverksamheten, klimat och miljö och vikten av förebyggande 
arbete. Med vår budget hade skolan givits de resurser de behöver för att klara sitt 
uppdrag, med 340 miljoner mer till den pedagogiska verksamheten. Utbyggnaden av den 
kapacitetsstarka kollektivtrafiken hade skett i ett rimligt tempo, vilket hade spridit de 
höga kostnaderna över längre perioder, och vi hade inte riskerat vår vattenförsörjning 
och känsliga naturvärden genom en bro över Årike Fyris. Mäns våld mot kvinnor hade 
bekämpats genom att vi fullt ut finansierar kvinnojourernas viktiga verksamhet. Barn i 
riskzonen för kriminalitet hade tidigt fått den hjälp de behöver. Uppsala hade mått 
bättre. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
KD hade en egen budget för 2025 som för kommunstyrelsens del skulle innebära 
väsentligt lägre kostnader i och med att spårvägsprojektet stoppas, övriga investeringar 
hålls ner, och ett ökat fokus på att minska kostnaderna i kommunorganisationen 
prioriteras. Vi deltog därför inte i föreliggande beslut. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 2024–
2026. Det är en bra början men det räcker absolut inte. Årets uppräkning täcker inte 
kostnaderna. Inflation, lönerevision och ökade städavgifter är några av de poster som nu 
gör att våra rektorer återigen måste trolla med knäna. I Liberalernas budget ökar vi 
grundbeloppet, stärker elevhälsan, satsar på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som vi inför ett kvalitativt studiestöd under terminerna för de elever 
som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt hållbar 
arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna kommer alltid att 
sätta skolan först. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att verksamhetsplanen ska inkludera ett 
mycket kraftigare effektiviseringsarbete. Redan 2026 ska kommunens administration 
kraftigt kunna effektiviseras med hjälp av AI. Betydligt mer befintliga resurser måste 
fördelas om från kommunledningskontoret till operativ personal inom 
kärnverksamheterna. 
UP anser att verksamheter där det finns gott om privata alternativ ska 
konkurrensutsättas och upphandlas i ställer för att de drivs av kommunen. 
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§ 355  

Internkontrollplan 2025 och uppföljning av 
internkontrollplan 2024 kommunstyrelsen 
KSN-2024-01631 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera internkontrollplan 2025 enligt Erik Pelling (S) med fleras yrkande 
nedan, 

2. att med ändringarna ovan godkänna internkontrollplan 2025 enligt bilaga 1, 
3. att godkänna uppföljning av internkontrollplan 2024 enligt bilaga 2, 
4. att uppdra till alla nämnder och bolagsstyrelser att inom ramen för sina 

internkontrollplaner 2025 genomföra kontroll av att behovet av rutiner och 
planer för hantering av avbrott och störningar i informationsförsörjningen är 
inventerat samt att nödvändiga rutiner och planer är dokumenterade, kända 
och övade enligt bilaga 4, 

5. att uppdra till alla nämnder och bolagsstyrelser att inom ramen för sina 
internkontrollplaner 2025 genomföra kontroll av det systematiska 
informationssäkerhetsarbetet i form av kontroll att mognadsdialogen är 
genomförd och utfallet av den är dokumenterat enligt bilaga 4, samt 

6. att uppdra till alla nämnder och bolagsstyrelser att inom ramen för sina 
internkontrollplaner 2025 genomföra kontroll av att samtliga medarbetare har 
genomfört den obligatoriska utbildningen i informationssäkerhet enligt bilaga 
4. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens internkontrollplan syftar till att skapa en ändamålsenlig och 
effektiv verksamhet, tillförlitlig finansiell rapportering och information om 
verksamheten samt att följa tillämpliga lagar, föreskrifter, policyer och riktlinjer.  

Granskningen av internkontrollplan 2024 är genomförd med anmärkning eller mindre 
anmärkning avseende 19 av 31 kontrollmoment, vilka redovisas med förslag på 
åtgärder. Internkontrollplan 2025 beskriver vad som behöver göras utifrån väsentliga 
risker som framkommit i förvaltningarnas och nämndens riskanalys. Kommunstyrelsen 
har även formulerat tre obligatoriska kontrollmoment inom prioriterade områden, för 
samtliga nämnder och bolagsstyrelser att hantera i sina internkontrollplaner 2025.  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 311 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 november 2025 
• Bilaga 1 Internkontrollplan 2025 
• Bilaga 2 Uppföljning av internkontrollplan 2024 
• Bilaga 3 Riskanalys internkontrollplan 2025 
• Bilaga 4 Obligatoriska kontrollmoment 2025 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar: 
att lägga till ett risk- och kontrollmoment enligt nedan: 
Kontrollområde 
Kontroll av efterlevnad av regler, policyer och beslut 
Risk 
Om kommunen inte har ett öppet arbetsklimat där medarbetare kan och vågar säga vad 
de tycker finns risk för att missförhållanden inte kommer fram, och det kan leda till 
olyckor och ohälsa bland såväl medarbetare som brukare och invånare. (Om kommunen 
inte har ett öppet arbetsklimat finns även risk för oupptäckt brottslighet.) 
Kontrollmoment 
Kontroll av förekomst av tystnadskultur /Kontroll av att det råder ett öppet arbetsklimat 
på arbetsplatsen där medarbetare vågar säga vad de tycker. 
Kontrollmetod 
Frågan ”Det råder ett öppet arbetsklimat på min arbetsplats där medarbetare vågar 
säga vad de tycker” ingår i medarbetarundersökningen som genomförs årligen. 
Kontrollmetoden består i att kontrollera resultatet av denna fråga i innevarande års 
medarbetarundersökning. 
Rapporteras till augustiuppföljningen. 

Ehsan Nasari (C), Jennie Claesson (L) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till Erik 
Pelling (S) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
reviderat enligt ovan. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Om Moderaterna hade styrt Uppsala kommun hade andra och fler internkontroller 
genomförts som hade utvecklat kommunen på ett bättre sätt.  
Kommunstyrelsens internkontrollplan pekar ut ett flertal områden där arbetet brister.  
Vi ser med oro på att flera av de tillfrågade verksamheterna inte har dokument eller 
rutiner för hur ett avbrott i informationsförsörjningen skulle hanteras. Framför allt när 
cyberhoten har ökat måste verksamheterna stå rustade. Det är positivt att antalet som 
har rutiner på plats har ökat men för att ha rätt beredskap behöver samtliga 
verksamheter ha tydliga handlingsplaner och rutiner för ett avbrott i 
informationsförsörjningen.  
Kvalitetssäkring av exploateringsprojekt är viktig för kommunen ekonomi och det är bra 
att kvalitetssäkringarna är genomförda men det är av stor vikt att det kompletterande 
arbetet för att fördjupa analysen av de projekt som fått större negativa avvikelser.  
På samma sätt som cyberhot är ett ökande problem är även otillbörlig påverkan ett 
växande problem. Samtliga beslut som tas i Uppsala kommun ska vara utan otillbörlig 
påverkan och kompetenshöjning måste ske snarast.  
Visselblåsarfunktionen är enligt de tillfrågade i kontrollen väl känd, kan bero på att den 
tillfrågade gruppen känner till den. En visselblåsarfunktion behöver de anställda ständigt 
påminnas om och den behöver vara lättillgänglig för alla anställda.  
Granskningen av Lagen om offentlig upphandling kom tillbaka med en anmärkning. Att 
kommunens upphandling fungerar är av stor vikt. Upphandling är en av de delar som 
näringslivet kritiserar kommunen för och det krävs förbättring. Granskningen av fakturor 
av upphandlade leverantörer behöver också förbättras så att uppsalabornas 
skattepengar går dit dem ska.  
Vid granskningen av riskanalyser i samhällsbyggnadsprojekt framkom det att de flesta 
projekten saknar dokumenterade åtgärder, saknas utpekade ansvariga och antalet 
stängda risker ökat. Här genomförs ett arbete men eftersom vissa av bristerna fanns 
redan 2022 måste detta komma på plats så snart som möjligt. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
I ljuset av de brister som uppdagats inom Uppsala kommuns äldreomsorg bör arbetet 
emot en tystnadskultur inkluderas i internkontrollplanen. För att kommunens 
verksamheter inom givna ekonomiska ramar bäst ska kunna säkerställa god kvalité och 
skyndsamt identifiera kvalitetsproblem måste personalen känna sig trygga med att 
konstruktivt kunna lyfta verksamhetsproblem utan rädsla för repressalier. Tyvärr tyder 
allt för mycket på att det finns en tystnadskultur i delar av kommunen. Det finns sannolikt 
även inom det personaltunga kommunledningskontoret. 
Internkontrollplanen bör tydligare lyfta behovet av att snabbare anpassa kostnader efter 
intäkter när kraftiga förändringar av viktiga intäkter uteblir. Varje månad som går utan 
att till exempel bemanningen anpassas efter att försäljningen av exploateringsbar mark 
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kraftigt minskar och att byggmarknaden kraftigt svalnat blir väldigt dyr för 
skattebetalarna. 
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§ 356  

Planeringsdirektiv 2025 
KSN-2024-03004 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa planeringsdirektiv för Mål och budget 2026 med plan för 2027–
2028 samt tidplan för arbetet enligt ärendets bilaga, samt 

2. att oppositionen bereds möjlighet att ta del av samtliga inspelade 
föredragningar som förvaltningar och bolag gör under beredningsdagarna. 

Sammanfattning 

Kommunallagen anger att kommuner varje år ska upprätta en budget för nästa 
kalenderår med plan för de därefter två efterföljande åren. Mål och budget är det 
övergripande och överordnade styrdokumentet för kommunens nämnder och 
bolagsstyrelser. Mål och budget innehåller fokusmål, uppdrag till nämnder och 
bolagsstyrelser och fördelning av kommunens pengar.  

Kommunfullmäktige beslutade den 4 november om Mål och budget 2025 med plan för 
2026–2027. I och med det fastställdes kommunens fokusmål och indikatorer för 
planperioden.  

Processen för att ta fram kommunens Mål och budget revideras varje år för att öka 
kvaliteten i behovsbedömningar och ekonomiska underlag, skapa mer delaktighet från 
nämnder och bolagsstyrelser samt öka genomslagskraften för den politiska viljan.  
Planeringsdirektiv 2025 beskriver fokus och förutsättningar för arbetet med Mål och 
budget 2026–2028. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 312 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 november 2024 
• Bilaga 1, Tidplan Mål och budget 2026–2028 
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Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att oppositionen bereds möjlighet att ta del av samtliga inspelade föredragningar som 
förvaltningar och bolag gör under beredningsdagarna. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasari (C) med fleras 
yrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
För att oppositionen ska få god och tillräcklig information är det viktigt att det som 
förvaltningarna föredrar för det politiska styret om de ekonomiska förutsättningarna 
även delges oppositionen på ett enkelt och tillgängligt vis. Det är positivt att styret gick 
med på att jämka sig med vårt yrkande. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det bästa för Uppsala kommun hade varit om planeringsdirektiven utformats med 
hänsyn till de mål som är fastställda i Sverigedemokraternas mål- och budget. Då hade vi 
fått ett större fokus på upprätthållande av god ekonomisk hushållning och ett större 
fokus på välfärdens kärnområden.  
Samtliga partier borde ha rätt att delta under beredningsdagarna på lika villkor. Det är 
ur demokratisynpunkt grundläggande att samtliga partier har rätt till samma 
informations- och kontaktytor i sin budgetprocess. 
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§ 357  

Erfarenhetsrapport över den kommunala 
folkomröstningen 2024 
KSN-2024-03410 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga rapporten till handlingarna, samt 
2. att anmäla rapporten till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Valnämnden har överlämnat en erfarenhetsrapport till kommunstyrelsen över 
genomförandet av den kommunala folkomröstning som hölls i samband med 
europaparlamentsvalet den 9 juni 2024. 

Rapporten är en del av valkansliets utvärdering av planeringen och genomförandet av 
folkomröstningen och valet, och syftar till att dokumentera och dela de erfarenheter 
som kommit ur arbetet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 313 
• Tjänsteskrivelse daterad den 27 november 2024 
• Bilaga 1, Erfarenhetsrapport kommunal folkomröstning 2024  
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att rapporten delges kommunfullmäktige. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att rapporten anmäls till kommunfullmäktige. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Maria Rosander (SD) 
jämkar sig med Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Eftersom det är kommunfullmäktige som beslutat om att genomföra folkomröstningen 
bör kommunfullmäktige få tillgång till erfarenhetsrapporten. Därför är det bra att styret 
biföll vårt yrkande om detta. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Från vänsterstyrets sida har det varit mer eller mindre knäpptyst sedan valresultatet 
blivit klart. Det blev nog inte det valresultat som styret hoppades på och man har aldrig 
haft för avsikt att genomföra Uppsalabornas vilja. Denna folkomröstning går till historien 
som ett spel för gallerierna på bekostnad av väljarnas förtroende för kommunen.  
Valresultatet talar sitt tydliga språk och klargör det Sverigedemokraterna från första 
början varnat för. Utefter ett valdeltagande på 50,9% röstade hela 42,7% av väljarna 
blankt, det är en tydlig signal om missnöje och att en stor del av invånarna bedömde 
frågeställningen som oseriöst utformad. Denna slutsats stärks av det faktum att 
utvärderingen konstaterar att röstmottagare hade svårt att svara på frågor om 
frågeställningen och att många väljare var frustrerade på grund av det. 
Att hela 43,2% röstade ja skickar även en signal om att Uppsalaborna inte vill ha den 
kraftiga exploateringen och förtätningen av staden. Det är därmed inte i Uppsalabornas 
intresse att vänsterstyrets tidigare beslut om att minst 80 procent av Uppsala kommuns 
framtida bostäder ska byggas i staden. Det borde även vara en väckarklocka för att 
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Uppsalaborna inte vill ha någon spårväg, ett mycket dyrt projekt som inte behövs i det 
fall en större del av bostadsutvecklingen omfördelas till tätorterna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen löpande ska börja tillämpa 
rådgivande folkomröstningar. En bra start är att låta Stadsdels- och bygderåden som 
remissinstanser få genomföra rådgivande folkomröstningar. Det blev en framgångsrik 
folkomröstning eftersom 51 procent av kommunens röstberättigade gjorde sin röst hörd. 
Att fler partier saboterade för invånarna genom att sprida lögner om vad 
folkomröstningens alternativ innebar är demokratiskt förkastligt. UP hoppas att dessa 
partier reflekterar över sitt ”fake news” beteende och aldrig upprepar sådana svek mot 
Uppsalas invånare när de får chansen att rösta i en rådgivande folkomröstning. Samtliga 
partier borde ha hjälpt till att beskriva vad JA, NEJ och Avstår hade för betydelse. 
Alternativens betydelse fanns tillgängligt i det underlag som kommunen gav ut i 
samband med folkomröstningen. 
Det var bra att kombinera folkomröstningen till ett allmänt val. UP anser att rådgivande 
folkomröstningar alltid ska kombineras med allmänna val kopplat till någon större 
kommunal fråga. 
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§ 358  

Folkomröstningsresultatens omhänder-
tagande i revideringen av översiktsplanen 
KSN-2021-00190 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att använda resultatet av folkomröstningen som ett underlag i revideringen av 
kommunens översiktsplan, enligt föredragningen, samt 

2. att anmäla ärendet till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Gällande direktiv för revidering av översiktsplanen beslutades av kommunstyrelsen 16 
juni 2021 § 173, samt (tilläggsdirektiv) 14 juni 2023 § 139.  

Kommunfullmäktige beslutade 9 oktober 2023 § 171 att hålla en folkomröstning som 
ett led i revideringen av kommunens översiktsplan, i samband med 
Europaparlamentsvalet den 9 juni 2024. Frågan som ställdes var följande: 

 ”Ska Uppsala kommun i översiktsplanen lätta på bebyggelseutvecklingen i Uppsala 
stad genom att planera för fler bostäder i tätorterna längs tågspåren Ostkustbanan 
(Storvreta, Vattholma och Skyttorp) och Dalabanan (Vänge och Järlåsa)?” 

I folkomröstningen var valdeltagandet 50,9 procent. 43,2 procent röstade ja, 14,1 
procent röstade nej och 42,7 procent röstade blankt. 

Folkomröstningen ska ses som en del i den breda och inkluderande process som pågår 
enligt direktiven för översiktsplanearbetet. Folkomröstningsresultaten ger legitimitet 
för att i enlighet med tilläggsdirektivet bedriva revideringsarbetet med bland annat 
inriktningen att ”Översiktsplanen ska visa på prioriteringar av utvecklingsområden på 
landsbygden, med särskilt fokus på ortsutveckling utmed Ostkustbanan, Dalabanan 
och Aroslänken, på kort och lång sikt”. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 314 
• Skrivelse daterad 2024-11-06 
• Bilaga 1, Valnämnden 14 juni 2024 § 49, fastställande av resultat efter 

kommunal folkomröstning 9 juni 2024 
• Bilaga 2, Kommunstyrelsen 14 juni 2023 § 139, tilläggsdirektiv för revidering av 

översiktsplanen 
• Bilaga 3, Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 173, direktiv för revidering av 

översiktsplanen 

Yrkanden 

Erik Pelling, Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag samt 
att anmäla ärendet i Kommunfullmäktige. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att det i underlaget till revideringen av översiktsplanen framkommer att den tidigare 
översiktsplanens målsättningen om att minst 80 procent av Uppsala kommuns framtida 
bostäder skall byggas i Uppsala stad, bör utgå med anledning av valresultatet. 

Jennie Claesson (L) yrkar avslag till Maria Rosanders (SD) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
tilläggsyrkande. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi ställer oss av flera anledningar mycket kritiska till den cirkus som omgärdat denna 
folkomröstning. Folkomröstningar ska användas varsamt och i frågor där väljarna får ta 
ställning i en specifik fråga. För ett halvår sedan genomfördes den omdebatterade 
folkomröstningen som initierades av vänsterstyret i Uppsala. Resultatet är välkänt: 43 % 
röstade blankt. Valdeltagandet uppgick till 50,9%, vilket innebär att drygt varannan av 
de röstberättigade Uppsalaborna deltog i denna process. 
Folkomröstningar är ett kraftfullt demokratiskt verktyg, och bör alltid sträva efter att 
maximera medborgarnas inflytande på ett meningsfullt sätt. Men när alla 
röstberättigade medborgare involveras i en så pass omfattande process är det oerhört 
viktigt att utvärdera vad som just genomförts. 
Vi anser att resultatet inte har omhändertagits på ett korrekt sätt i förslaget till 
revideringen av översiktsplanen. Givet det låga valdeltagandet och den höga andelen 
blankröster är det inte rimligt att dra de slutsatser som dras i underlaget vilket är 
anledningen till att vi röstade avslag till ärendet. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Från vänsterstyrets sida har man aldrig haft för avsikt att genomföra Uppsalabornas 
vilja. Det är med anledning av detta frågeställningen varit så luddigt utformad och 
enbart av rådgivande karaktär. Kommunstyret har nu fria händer att tolka valresultatet 
precis hur de vill med syfte att värna sina egna mål- och intressen.  
Resultatet av folkomröstningen läggs nu till handlingarna som ett symboliskt underlag 
till revideringen av översiktsplanen. Inriktningen på den nya översiktsplanen ska visa 
prioriteringar av utvecklingsområden på landsbygden och i tätorter. Det föreslås även 
utökade dialoger och fördjupningsstudier. Att visa på prioriteringar av tätorterna 
behöver dock stå i kontrast till utbyggnadsplanerna i staden. Vad som behövs är en 
omfördelning av planerad bebyggelse mellan stad och landsbygd. 
Om styret menade allvar med sin intention av att förändra översiktsplanen i stil med 
valresultatet så borde man redan nu verka för att ta bort målsättningen om att minst 80 
procent av Uppsala kommuns framtida bostäder skall byggas i Uppsala stad. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för att avslå ärendet. De slutsatser som dras av 
folkomröstningens resultat i förslaget till reviderad översiktsplan är fullständigt 
verklighetsfrånvända. När 43 % röstar blankt och ytterligare 13 % röstar nej är det minst 
sagt magstark att hävda att resultatet innebär ett stöd för ja-sidan, vilket här verkar vara 
tolkningen.  Det är sorgligt att denna demokratiska dimridå tillåts fortsätta att skymma 
sikten. 
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Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
En folkomröstning där 56% röstade mot det som i ärendet framställs som resultatet av 
omröstningen (att  ”utveckla orterna längs Dalabanan och Ostkustbanan”) är orimligt.  
Vi tycker det är viktigt att utveckla Uppsalas kringorter, men anser inte att det är 
folkomröstningen kunde ge någon vägledning i denna riktning. Därför yrkade vi avslag 
på förslaget. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Liberalerna har sedan folkomröstningen först presenterades uttryckt en grundläggande 
skepsis. Vårt svenska folkstyre bygger på en representativ demokrati där det är de 
folkvalda som ska tolka och förvalta invånarnas vilja. Folkomröstningar kan i vissa fall 
vara ett värdefullt komplement men bör användas sparsamt eftersom de ofta är 
kostsamma och tar resurser från kärnverksamheten. Den lokala folkomröstningen 2024 
illustrerar dessa brister, inte minst genom en frågeställning som är onödigt komplex och 
lämnar stort tolkningsutrymme. Det stora antalet blanka röster samt svårigheterna att 
nå ut med information till samtliga invånare förstärker vår kritik. För att säkerställa en 
stark och förtroendeingivande demokrati behöver vi hålla fast vid en representativ 
modell och använda folkomröstningar endast när de är absolut nödvändiga. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, konstaterar att resultatet av folkomröstningen 
blev entydigt. En stor andel av Uppsalas invånare vill ha en varsammare utbyggnad av 
stadens stadsdelar och vill samtidigt stärka orterna Storvreta, Vattholma, Skyttorp, 
Vänge och Järlåsa. Det är väldigt viktigt att detta valresultat beaktas när översiktsplanen 
revideras. Det är också bra att det tydliga valresultatet inkluderas som en tydlig del i allt 
arbete som pågår för att efter valet 2026 fastställa en ny Översiktsplan för Uppsala 
kommun. 

  



Sida 70 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 359  

Slutrapport gällande åtgärder för en ekonomi i 
balans för mark- och 
exploateringsverksamheten samt finansiella 
mål för samhällsbyggnadsprojekt 
KSN-2024-03084 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

2. att godkänna slutrapportering av åtgärder för en ekonomi i balans enligt 
rapport i bilaga 1, 

3. att ge stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att fortsätta implementeringen 
av beskrivna åtgärder, 

4. att anta finansiella mål för samhällsbyggandsprojekt enligt denna 
tjänsteskrivelse, 

5. att ge stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att utarbeta en modell som 
möjliggör för privata byggaktörer att ansvara för utbyggnad av allmän 
platsmark inom planområden där de själva äger marken. Förvaltningen ska 
återkomma med ett beslutsunderlag för modellens införande senast under 
2025, samt 

6. att ge stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att utreda förslag på 
debiteringsgradsmålsättning. 

Sammanfattning 

Mark- och exploateringsverksamheten genererade för åren 2022 och 2023 negativa 
resultat och även 2024 prognosticeras ett underskott. Anledningarna till detta är flera. 
Oroligheterna på marknaden till följd av inflation, ränteläge och andra faktorer har lett 
till lägre försäljningsintäkter för åren än beräknat. Det negativa resultatet förklaras 
också av flera engångskostnader som uppkommit i inventeringar och ökad kunskap 
om hur exploateringsekonomi ska hanteras. 

I syfte att skapa bättre förutsättningar att nå en ekonomi i balans över tid beslutade 
mark- och exploateringsutskottet under våren 2023 om ett antal åtgärder som skulle 
genomföras av förvaltningen. 
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Denna slutrapportering redovisar hur arbetet med åtgärderna har gått, hur fortsatt 
implementering kommer att ske samt förslag på finansiella mål för 
samhällsbyggnadsprojekt. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 27 november 2024 § 91 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2024 
• Bilaga 1, Rapport gällande åtgärder för en ekonomi i balans för mark- och 

exploateringsverksamheten 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) yrkar dessutom 
att ändra sista meningen till ”Ansvar för ekonomin måste tas oavsett marknadsläget”. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är väldigt viktigt att det som vi föreslog i Mark- och Exploateringsutskottet nu kan 
genomföras. Att privata aktörer kan ansvara för utbyggnad av allmän platsmark kan 
innebära en besparing och smidigare processer vid byggnation av nya områden. Det är 
därför positivt att detta bifölls av kommunstyrelsen. 
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Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet har längre drivit frågan om behovet av en starkare politiskt och finansiell 
styrning av exploateringsverksamheten. Därför är det positivt att det nu finns en del 
konkreta förslag på finansiella nyckeltal som förhoppningsvis snabbt kan implementeras 
för att säkerställa en hållbar ekonomi för exploateringsverksamheten. Rapporten visar 
bland annat stora skillnader i kostnader mellan privat och kommunalt utförande av 
allmän plats. Därför ställde vi oss positiv till att tilläggsbeslutet att genomföra ett 
arbetssätt som erbjuder privata aktörer att genomföra utbyggnad av allmän platsmark 
på sin egen mark, och inte tvinga på dem kommunalt genomförande av utbyggnad av 
allmän platsmark. Det är en del i att bygga ett positivt näringslivsklimat i kommunen, och 
uppenbart i att minska kostnaderna i olika projekt. Exploateringsverksamheten behöver 
också säkerställa att verksamheten bedrivs på ett effektivt sätt. Idag sysselsätter 
verksamheten 62 medarbetare. Från Centerpartiet yrkade vi därför på att 
stadsbyggnadsförvaltningen ska utreda förslag på debiteringsgradsmålsättning, något 
som bifölls av utskottet. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kraftigt förändrad befolkningsutveckling och redan stor planberedskap kräver en 
snabbare kostnadsanpassning av kommunens Mark och exploaterings- samt 
byggplaneringsverksamhet. Mycket tyder på att det förändrade marknadsläget på 
byggmarknaden kommer att pågå under minst 3 - 5 ytterligare år. Det är inte ekonomiskt 
hållbart att avvakta med kraftigare kostnadsanpassningar med motivet ”det vänder 
snart”. 
Det är viktigt att verksamhetens effektivitet i stor utsträckning mäts utifrån hur hög 
debiteringsgraden är. 
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§ 360  

Finansrapport 1 januari - 30 september 2024 
KSN-2024-00187 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna finansrapporten för perioden 1 januari – 30 september 2024.  

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten kvartalsvis avrapporteras till 
kommunstyrelsen. Denna finansrapport redovisar utvecklingen inom den finansiella 
verksamheten för perioden 1 januari till 30 september 2024 och huruvida den har 
bedrivits i enlighet med fastställd policy och tillhörande riktlinjer. 

Varje månad sammanställs en finansrapport till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Dessa månadsrapporter återfinns i bilaga 1–9. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 315 
• Tjänsteskrivelse daterad den 21 oktober 2024 
• Bilaga 1, Finansrapport per januari 2024, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 2, Finansrapport per februari 2024, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 3, Finansrapport per mars 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 4, Finansrapport per april 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 5, Finansrapport per maj 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 6, Finansrapport per juni 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 7, Finansrapport per juli 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 8, Finansrapport per augusti 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 9, Finansrapport per september 2024, Uppsala kommunkoncern 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Låneskulden i Uppsala kommun är hög och fortsätter att öka, en ökad låneskuld slår inte 
bara hårt mot dagens uppsalabor utan även mot framtida generationer. För att denna 
utveckling inte ska fortsätta vill vi se en plan för hur låneskulden kan minska framöver. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen skyndsamt måste förhandla 
med både staten och Region Uppsala för att avbryta spårvägsprojektet. Kommunen ska i 
stället i vissa sträckor satsa på god framkomlighet för längre miljövänliga bussar. 
De behovsprognoser av resenärer som ligger till grund för önskan om spårväg är 
felaktiga och leder kommun och region mot att genomföra onödigt dyra och framtunga 
investeringar som inte behövs. Varje miljon som kommunen kan använda för att stärka 
kärnverksamheterna är viktigare än att bygga ett onödigt, omodernt, riskfyllt och 
extremt dyrt spårvägssystem. 
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§ 361  

Internbankens räntevillkor och limiter för de 
kommunala bolagen 2025 
KSN-2024-02490 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa ränte- och borgensvillkor för lån som tas upp av de kommunala 
bolagen 2025 i enlighet med ärendets bilaga 1, samt 

2. att fastställa lånelimiter för respektive kommunalt bolag i enlighet med 
ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

I enlighet med Uppsala kommuns finansiella riktlinjer ska kommunstyrelsen fastställa 
beloppsramar och villkor för de kommunala bolagens upplåning. I ärendet lämnas 
förslag på beloppsramar i form av lånelimiter för bolagens upplåning under 2025, 
räntepåslag och borgensavgift för upplåning samt avgifter och räntevillkor för 
koncernkontot.  

Internbankens externa låneram för 2025 planeras att fastställas av kommunfullmäktige 
den 9 december 2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 316 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 oktober 2024 
• Bilaga 1, Räntepåslag och borgensavgifter 2025 
• Bilaga 2, Lånelimiter 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

 

  



Sida 76 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 362  

Styrdokument för finansverksamheten 
KSN-2022-01151 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva finanspolicy antagen 11 juni 2018 § 135 och fastställa finanspolicy 
för Uppsala kommunkoncern enligt ärendets bilaga 1, 

2. att upphäva Borgensprinciper för Uppsala kommun antagen 31 mars 2014 §74, 
3. att besluten i att-sats 1 börjar gälla när kommunstyrelsen fastställt reviderade 

Finansiella riktlinjer för Uppsala kommunkoncern,  
4. att beslutet i att-sats 2 börjar gälla när kommunstyrelsen antagit Riktlinje för 

borgensåtaganden i Uppsala kommun 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2014 om borgensprinciper för Uppsala kommun. Under 
2023 beslutade kommunstyrelsen att göra en översyn av borgensprinciperna. I ärendet 
föreslås att övergripande principer för kommunal borgen ingår i finanspolicyn.   

Finanspolicyn för Uppsala kommunkoncern utgör det övergripande ramverket för 
finansverksamheten i Uppsala kommunkoncern. Till policyn finns finansiella riktlinjer 
samt riktlinje för borgensåtaganden som närmare reglerar finansverksamheten och 
hanteringen av kommunal borgen. 

De huvudsakliga förändringarna som föreslås i finanspolicyn är att 
ansvarsfördelningen har förtydligats samt att policyn har utökats med övergripande 
principer för kommunal borgen. Övriga ändringar är av redaktionell karaktär och 
anpassning till aktuella förhållanden. 

Beslutsunderlag  

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 317 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 oktober 2024 
• Bilaga 1, Finanspolicy för Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 2, Borgensprinciper för Uppsala kommun 
• Bilaga 3, Finanspolicy för Uppsala kommunkoncern 2018-06-11 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 363  

Upphävande av Placeringsreglemente för 
förvaltade donationsstiftelser 
KSN-2024-01750 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva placeringsreglemente för förvaltade donationsstiftelser antagna 
av kommunfullmäktige 7 och 8 november 2016 § 206, samt 

2. att placeringsreglementet upphör att gälla när kommunstyrelsen antar 
riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala kommuns donationsstiftelser. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 7 och 8 november 2016, § 206, om 
placeringsreglemente för förvaltade donationsstiftelser. Den 27 februari 2023, § 38, 
beslutade kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen att göra en översyn av 
samtliga styrdokument för donationsstiftelserna. Som ett led i detta har 
kommunledningskontoret tagit fram förslag till riktlinje för kapitalförvaltning av 
Uppsala kommuns donationsstiftelser för beslut i kommunstyrelsen. 

Den föreslagna riktlinjen anger ramar och hantering av donationsstiftelsernas 
placeringar. Riktlinjen ska ersätta placeringsreglemente för förvaltade 
donationsstiftelser som beslutats av Kommunfullmäktige.  

För att kommunstyrelsen ska kunna anta riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala 
kommuns donationsstiftelser behöver kommunfullmäktige först upphäva 
placeringsreglemente för förvaltade donationsstiftelser. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 318 
• Tjänsteskrivelse daterad 29 oktober 2024 
• Bilaga 1, Placeringsreglemente för donationsstiftelser 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.   
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 364  

Uppföljning av program och planer 2024 
KSN-2024-00267 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att uppdra till Uppsala Vatten och Avfall AB att revidera Avfallsplan – program 
för ett cirkulärt Uppsala utan avfall,  

2. att uppdra till kommunstyrelsen att revidera Energiprogram 2050,  
3. att uppdra till kommunstyrelsen att revidera Handlingsplan för 

Gottsundaområdet 2021–2023,  
4. att uppdra till kommunstyrelsen att revidera Åtgärdsprogram för kvävedioxid 

–Uppsala kommuns handlingsplan för luftkvalitet och i samband med det se 
över hur kommunens styrning kan utvecklas för att möta WHO:s skärpta 
riktlinjer avseende luftkvalitet. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun genomför årligen en samlad uppföljning och aktualitetsbedömning 
av program och kommungemensamma handlingsplaner (fortsättningsvis används i 
huvudsak det övergripande begreppet program för båda dokumenttyper). Undantaget 
2023 har uppföljningen genomförts varje år sedan 2017.  

Syftet med programuppföljningen är att bedöma behovet av styrningen i respektive 
program och att ge kommunfullmäktige ett bra underlag för att kunna minska 
styrsignaler. Därför är utgångspunkten i uppföljningen att program som inte är under 
revidering ska aktualitetsbedömas, alltså en bedömning av huruvida behovet av 
programstyrningen fortfarande existerar. Uppföljningen ska också bedöma om 
styrningen i program är tydlig, bidrar till färre målkonflikter och minskad styrträngsel i 
förhållande till lagstiftning, grunduppdrag, bolagsordning, fokusmål eller uppdrag i Mål 
och budget. Detta görs enligt modell för programhantering.  

Uppföljningen av program och planer har för 2024 genomförts i samband med 
ordinarie verksamhetsuppföljning per augusti. Den baseras på återrapportering från 
nämnder och bolagsstyrelser, men i vissa fall även på måluppfyllelse i relation till 
programmets indikatorer där sådana finns. Måluppfyllelsen ligger till grund för 
aktualitetsbedömningar av programmen, det vill säga beskrivningar av programmens 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

status och eventuella behov av förändringar. Aktualitetsbedömningarna återfinns i sin 
helhet i den samlade uppföljningsrapporten i bilaga 1.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 319 
• Tjänsteskrivelse daterad den 26 november 2024 
• Bilaga 1, rapport Uppföljning av program och handlingsplaner 2024 
• Bilaga 2, sammanställning beslutade program  

Yrkanden 

Erik Pelling (C), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att ändra att-sats 4 till: 
att uppdra till kommunstyrelsen att revidera Åtgärdsprogram för kvävedioxid –Uppsala 
kommuns handlingsplan för luftkvalitet och i samband med det se över hur kommunens 
styrning kan utvecklas för att möta WHO:s skärpta riktlinjer avseende luftkvalitet. 

Therez Almerfors (M) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
ändringsyrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
reviderat enligt Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
I en framtida revidering av Handlingsplan för Gottsundaområdet är det viktigt att det 
uttalade målet om andelen hyresrätter minskar. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att uppföljningen av spårvägsplanerna 
kraftigt brister. En extern granskning borde genomföras för att bedöma de ekonomiska 
riskerna bättre med Region Uppsalas spårvägsprojekt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 365  

Föreskrifter för avfallshantering i Uppsala 
kommun 
KSN-2024-01552 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta föreskrifter för avfallshantering i Uppsala kommun i enlighet med 
ärendets bilaga 1, 

2. att föreskrifterna ska träda i kraft den 1 mars 2025 då nuvarande 
Renhållningsföreskrifter för Uppsala kommun upphör att gälla, samt  

3. att tidigare meddelade dispenser och andra beslut meddelade med stöd av de 
upphävda föreskrifterna gäller tills vidare om inte annat beslutas eller 
förutsättningarna förändras. 

Sammanfattning 

Uppsala kommuns nuvarande förskrifter för avfallshantering är inaktuella som en följd 
av ändrad lagstiftning, bland annat vad gäller ansvaret för förpackningsavfall. Förlaget 
avser att ersätta nuvarande renhållningsföreskrifter och är nödvändigt för att 
tillmötesgå och följa aktuell lagstiftning, som till exempel miljöbalken. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 320 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 november 2024 
• Bilaga 1, Förslag till Föreskrifter för avfallshantering i Uppsala kommun. 
• Bilaga 2, Punktlista med ändringar jämfört med nu gällande föreskrifter 
• Bilaga 3, Samrådsredogörelse 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
att återremittera föreskrifter för avfallshantering med följande motivation: 
Förslaget till föreskrifter för avfallshantering i Uppsala kommun blir emellanåt onödigt 
byråkratiska, svåra att överblicka och ta till sig. Föreskrifterna ska balansera miljöskydd 
med individens frihet och företagares möjlighet att bedriva verksamhet. Föreskrifterna 
ska vara utformade så att de är lättare att ta in och följa. Det är viktigt att ge incitament 
för miljövänliga initiativ så att föreskrifterna både kan vara effektiva och rättvisa. En mer 
pedagogisk föreskrift skulle underlätta för uppsalaborna och vårt näringsliv att tillämpa 
bestämmelserna. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasaris (C) återremissyrkande mot att avgöra ärendet 
idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för att återremittera ärendet. Förslaget till föreskrifter för 
avfallshantering i Uppsala kommun blir emellanåt onödigt byråkratiska, svåra att 
överblicka och ta till sig. Föreskrifterna ska balansera miljöskydd med individens frihet 
och företagares möjlighet att bedriva verksamhet. Föreskrifterna ska vara utformade så 
att de är lättare att ta in och följa. Det är viktigt att ge incitament för miljövänliga initiativ 
så att föreskrifterna både kan vara effektiva och rättvisa. En mer pedagogisk föreskrift 
skulle underlätta för uppsalaborna och vårt näringsliv att tillämpa bestämmelserna. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
I föreskrifterna framgår det att framöver kommer vara möjligt och enklare för 
uppsalaborna att elda trädgårdsavfall.  Det är något som vi välkomnar och har arbetat 
hårt för. Moderaterna tror på individens eget ansvar och anser att politiken inte bör 
reglera allt. Att en villaägare våreldar upp lite ris eller löv på sin egen tomt är inte något 
problem och borde inte förbjudas. Dessutom är det inte bättre för vare sig människa eller 
miljö om tomtägare nu skulle behöva hyra släp om man inte har ett sådant och köra till 
återvinningen, oavsett hur långt bort den ligger och oavsett hur stort lasset är. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen måste utreda hur fallfrukter 
bättre kan tas till vara och användas inom Uppsala Vatten och avfall ABs 
biogasproduktion. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 366  

Lokala föreskrifter för att skydda människors 
hälsa och miljön 
KSN-2022-02410 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön enligt 
bilagor 1–11, samt  

2. att föreskrifterna träder i kraft 1 mars 2025.  

Sammanfattning 

Föreskrifter om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd i Uppsala kommun antogs av 
kommunfullmäktige den 26 januari 2004. Föreskrifterna behöver revideras bland annat 
eftersom lagstiftning har ändrats sedan dess. Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
beslutade den 24 augusti 2022 att föreslå kommunfullmäktige att anta förslag till 
Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön. Kommunstyrelsen har 
den 3 maj 2023 remitterat förslaget till berörda nämnder och organisationer och 
miljöförvaltningen har arbetat in synpunkter som kommit in.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 321 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 november 2024 
• Bilaga 1, Förslag till Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 

miljön 
• Bilaga 2, Område A 
• Bilaga 3, Område B 
• Bilaga 4, Område C 
• Bilaga 5, Område D 
• Bilaga 6, Område E 
• Bilaga 7, Område F 
• Bilaga 8, Område G 
• Bilaga 9, Område H 
• Bilaga 10, Område I 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

• Bilaga 11, Förbud mot utsläpp av avloppsvatten med mera inom (Björklinge-) 
Långsjöns avrinningsområde 

• Bilaga 12, Fördjupning lagstöd och förslag till nya föreskrifter 
• Bilaga 13, Föreskrifter om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd i Uppsala 

kommun beslutade av kommunfullmäktige den 26 januari 2004 
• Bilaga 14, Protokollsutdrag MHN 29 september 2021 
• Bilaga 15, Protokollsutdrag MHN 24 augusti 2022 
• Bilaga 16, Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 3 maj 2023 
• Bilaga 17, Samrådsredogörelse 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det är viktigt att kommunen tar ett större 
ansvar för att minska antalet olyckor kopplade till att elsparkcyklar och cyklar kör på 
gångområden. Olyckor som inte enbart skadar föraren av något av dessa fordon utan 
också gående. Uppsala kommuns lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljö måste inkludera detta. Samtidigt behöver uppenbarligen kommunens 
ordningsföreskrifter skärpas för att ge polisen bättre stöd för att bötfälla dem som inte 
respekterar viktiga säkerhetsregler. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 367  

Miljö- och klimatprogram för Uppsala 
kommun 
KSN-2024-01503 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att ta fram ett nytt miljöprogram som 
fångar de nationella, europeiska och globala miljömålen och som inbegriper 
ett övergripande mål om biologisk mångfald för ett resilient och hållbart 
Uppsala. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

2. att anta förslag till Miljö- och klimatprogram i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Den 27 februari 2023 beslutade kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen 
att revidera miljö- och klimatprogrammet (§39). Beslutet att revidera programmet 
fattades som en del i den ordinarie uppföljningen av program och planer.  

Revideringen omfattar delar av programmet. De större förändringarna berör 
omhändertagande av ny styrning om klimatanpassning, nya etappmål för 
klimatanpassning och elnätskapacitet samt etappmål i behov av uppdatering.  

För att omhänderta förändringar i programmets styrning i enlighet med 
kommunfullmäktiges antagande av ett reviderat miljö- och klimatprogram avser 
kommunstyrelsen att revidera den tillhörande handlingsplan som anger prioriterade 
åtgärder för programmets genomförande för att överensstämma med 
kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 322 
• Tjänsteskrivelse daterad den 4 november 2024 
• Bilaga 1, Miljö- och klimatprogram 
• Bilaga 2, Remissredogörelse 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att planen delas så att klimatåtgärder och miljöåtgärder tydligt åtskiljs, exempelvis 
genom olika avsnitt i planen 
(2) att målet om 75% ekologiska livsmedel utgår 
(3) att Uppsala kommun ska vara en testbädd för nya gröna lösningar. 
(4) att ett mål om att öka andelen lokalproducerat livsmedel till 2030 tillförs 
(5) att målen formuleras så att de kan mätas och följas upp på ett tydligt sätt. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(6) att tillämpningen av koldioxidbudget ska användas så att det riskerar att inte hämma 
Uppsalas tillväxt eller näringslivets konkurrenskraft. 
(7) att kvantifieringen i etappmål 5 stryks. 

Ehsan Nasari (C) yrkar i första hand 
(8) att återremittera miljö- och klimatprogrammet för att komplettera med ett 
övergripande mål om biologisk mångfald för ett resilient och hållbart Uppsala, samt 
formulera samtliga mål så att de kan mätas och följas upp på ett tydligt sätt. 

Ehsan Nasari (C) yrkar i andra hand: 
(9) att under rubriken ”Övergripande mål – Klimatanpassat Uppsala senast 2040” skriva 
in följande: En långsiktig ambition ska vara att vi inom varje detaljplan ökar den 
biologiska mångfalden 
(10) att under etappmål 9 ändra årtalet om att översvämningsrisker kopplade till skyfall 
och höga flöden ska vara åtgärdade på platser med störst påverkan på viktiga funktioner 
för samhället och större bebyggelsekluster till 2028 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
(11) att uppdra till kommunledningskontoret att ta fram ett nytt miljöprogram som 
fångar de nationella, europeiska och globala miljömålen och som inbegriper ett 
övergripande mål om biologisk mångfald för ett resilient och hållbart Uppsala. 

Maria Rosander (SD) yrkar avslag till ärendet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasaris (C) återremissyrkande (8) mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Erik Pelling (S) med fleras yrkande (11) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordförandens ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(5) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordförandens ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (6)-(7) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkanden (9)-(10) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi delar det väl genomarbetade yttrande som lagts fram i ärendet, i synnerhet den 
passage som beskriver att vissa mål kan vara svåra att nå. Vi tolkar den formuleringen 
som att målen i praktiken inte kommer att kunna nås, vilket borde vara underlag nog att 
ompröva målen, och istället sätta mål som faktiskt kan uppnås. Dessutom behöver det 
kopplas konkreta resurser till faktiska åtgärder för att nå måluppfyllnad. Denna 
kvantifiering av resurser saknas i allt väsentligt, vilket gör sammanhanget i planen 
mycket otydligt. Budgetpåverkande klimat- och miljöåtgärder och deras konsekvenser 
behöver i framtiden framgå på ett betydligt tydligare sätt, såväl i målsättningsdokument 
som i konkret budget. 
Klimatåtgärder och miljöåtgärder bör tydligt åtskiljas, exempelvis genom olika avsnitt i 
planen eller genom att framställa två separata planer. Den sammanslagning av klimat 
och miljöåtgärder som generellt görs i planen är olycklig, då det inte på ett tillräckligt 
tydligt sätt avgränsar de klimatåtgärder som behöver vidtas för att nå de globala målen, 
och de miljöåtgärder som kan vidtas lokalt för att skapa en bättre lokal livsmiljö. 
Att sträva efter en giftfri miljö och att hålla naturen ren är självklarheter, men minskar 
inte nödvändigtvis den klimatpåverkan som planen syftar till, samtidigt som 
klimatanpassningsåtgärder, som tex förberedelser för 200-års regn, ökad krontäckning 
för att undvika värmesänkor mm inte på något konkret sätt påverkar det lokala arbetet 
för en giftfri miljö mfl åtgärder. 
Planens fyra uttalade syften har olika fokus, och det vore därför logisk att på ett tydligare 
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sätt dela upp klimat- och miljöåtgärder. Det skulle även tydliggöra behovet av resurser, 
och därmed underlätta framtida budgetering för dessa viktiga, men separata, områden. 
Kommunens mål om 75% ekologiska livsmedel ska utgå. Ekologiskt jordbruk har 
fördelar, men även nackdelar, främst övergödning, lägre avkastning per areal samt 
högre priser. Målet om 75% ekologiska livsmedel bör därför utgå till förmån för ökad 
andel närproducerade livsmedel, med skäl som framgår i remissen, exempelvis svagt 
utbud på marknaden och högre prisbild. 
Ett mål om att öka andelen livsmedlen som köps in för kommunens räkning ska vara 
lokalproducerade 2030 bör tillföras. 
Att gynna lokala producenter är viktigt för livsmedelssäkerheten, och målet för 2030 bör 
därför vara att andelen av kommunens inköpta livsmedel ska vara lokalproducerade 
ökar. 
Den kvantifiering som görs i etappmål 5 stryks då målet innebär att inköp av animaliska 
livsmedel i praktiken omöjliggörs efter 2030, vilket riskerar att påverka marknaden, det 
lokala jordbruket och mångfalden i Uppsala samt individers egna val negativt. 
Målet kvantifierar den klimatpåverkan som maximalt får förekomma per kilo livsmedel, 
vilket anges till 1,25 kg Co2 per kilo livsmedel 2030. Denna kvantifiering utesluter i stort 
sett animaliska livsmedel såsom nöt- och fläskkött och kyckling samt i många fall fisk. Vi 
kan inte acceptera denna begränsning och kvantifieringen bör därför utgå. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är en stark förespråkare av att värna miljön. Däremot är vi mycket 
kritiska till kontraproduktiva regleringar och förslag som i många fall inte är realistiska. 
Det är genom innovation och fri marknadsekonomi som vi skapar en grönare kommun, 
inte genom att lägga krokben på samhällsekonomin och försöka styra över 
medborgarnas livsmönster.  
Att ställa krav på ekologisk produktion av livsmedel kommer försämra för Uppsalas 
lantbruk och leda till fördyringar. Krav på fossilbränslefria fordon vid upphandlingar 
kommer även de fördyra verksamheterna och snedvrida konkurrensen på marknaden. 
Det är genom att främja goda förutsättningar på marknadsmässiga principer vi leder 
utvecklingen framåt, inte genom att reglera och bromsa ekonomin. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för egna yrkanden. Att ett klimat- och miljöprogram 
underlåter att nämna den biologiska mångfalden, annat än i förbifarten, är fullständigt 
oförståeligt. Tyvärr går det i linje med den utveckling på området vi sett i kommunens 
styrdokument. Först skulle den biologiska mångfalden öka, sedan skulle man endast 
motverka förluster av den för att nu knappt ens nämna den. Artdöden är ett lika allvarligt 
hot mot vår framtid som klimatkrisen. Den minskande biologiska mångfalden riskerar att 
få allvarliga följder för våra ekosystem, som i värsta fall helt kan kollapsa. Det hotar i 
förlängningen vår matförsörjning, vår tillgång till rent vatten, vår ekonomi, hälsa och 
livskvalitet. Med välmående ekosystem förbättras också våra möjligheter att begränsa 
klimatkrisen. Detta är något som FN:s expertpanel för biologisk mångfald (IPBES), länge 
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påpekat och varnat för.  
Att vidta verkningsfulla åtgärder som både värnar men också främjar den biologiska 
mångfalden är därför nödvändigt. För att det ska lyckas behövs en offensiv 
kompensationsstrategi i de fall vi behöver göra ingrepp som minskar den biologiska 
mångfalden på ett givet område, framför allt vid exploatering och nybyggnation. Projekt 
av det slaget ska ses som en möjlighet att stärka den biologiska mångfalden, inte bara 
som ett tillfälle att ”betala tillbaka skulden” och landa på plus-minus-noll. Förlusterna av 
ekosystem har redan varit så stora att det synsättet inte längre är hållbar. Vi behöver gå 
från en inställning av att ”motverka förlust” till att skapa en ”nettovinst” vid ekologisk 
kompensation. 
Centerpartiet har länge drivit frågan om att stärka den biologiska mångfalden med en 
mer ambitiös ekologisk kompensering.  
Vi har också yrkat på att helt undanta markområden med naturvärdesklass 1, den högsta 
naturvärdesklassningen, från exploatering i kommunens Riktlinje för naturhänsyn och 
ekologisk kompensation vid förändrad markanvändning. Något vi tyvärr var ensamma 
om. Det rör sig alltså om extra känsliga och värdefulla ekosystem som även fortsatt 
kommer riskera att asfalteras igen.  
Frågan om biologisk mångfald och ekologisk kompensation går hand i hand med att 
hindra klimatförändringarna, att vidta de åtgärder kompensatoriska åtgärder 
klimatförändringarna redan kräver och att värna en ren lokalmiljö fri från skadliga 
utsläpp. Att möta dessa utmaningar är avgörande för vilken typ av framtid vi går till 
mötes.  
Ett annat försummat område är våra jordbruksmarker. Jordbruket står idag inför en 
viktig omställning för att minska sina utsläpp och bidra till en hållbar 
livsmedelsproduktion. Samtidigt har jordbruksmark stor potential för kolinlagring, 
speciellt vid vallodling och användning av organiska kolrika gödselmedel. Hag- och 
ängsmark främjar dessutom den biologiska mångfalden. Att främja ett hållbart jordbruk 
som producerar lokala livsmedel med minskade utsläpp, samtidigt odlings- och 
betesmarkerna lagrar kol är en viktig del i det lokala klimatarbetet som inte bör 
ignoreras. Nu utgör det i stället en till beklaglig lucka i det föreslagna miljö- och 
klimatprogrammet. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna ser det reviderade miljö- och klimatprogrammet som ett mycket bra och 
ambitiöst styrdokument. Programmet tydliggör kommunens mål och prioriteringar inom 
miljö- och klimatområdet och utgör en stark grund för att möta både nuvarande och 
framtida utmaningar. Genom tydliga etappmål och en strukturerad handlingsplan 
skapas förutsättningar för ett klimatneutralt och hållbart Uppsala där vi tillsammans tar 
ansvar för en bättre framtid. Vi vill dock påpeka att biologisk mångfald, som är en viktig 
del av ett hållbart ekosystem, saknas i nuvarande program. Inför nästa revidering är det 
bra att biologisk mångfald inkluderas som en central del av programmet. 
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Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen mer ska fokusera på egna 
kostnadseffektiva åtgärder som på allvar bidrar till bättre miljö- och klimat på vår jord. 
Det är oklokt att ställa för kraftiga så kallade klimatkorrigerande åtgärder i Uppsala. Det 
ska finansieras. Uppsala kommun bör i stället bidra till stärkt relevant forskning samt 
global försäljning av metoder och produkter som påtagligt minskar människans 
negativa effekt på vår natur.  Genom kommunens Näringslivsprogram kan störst bidrag 
till en mer hållbar ekologisk framtid säkras kopplat till byggandet av branschklustret 
Grön utveckling. 
Kommunen måste lägga ett eget mycket större fokus på hur den kan bidra till att den 
lokala och regionala biologiska mångfalden skyddas och återskapas. Det är 
anmärkningsvärt att inte detta lyfts i ett liknande program. 
UP anser också att kommunens mål om ekologisk mat ska sättas till 50 procent och att 
huvudfokuset ska vara på stärkt närproducerade livsmedel. 
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§ 368  

Personalförsörjning vid höjd beredskap 
KSN-2024-01540 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att krigsplacera kommunens tillsvidareanställda medarbetare som omfattas 
av Allmänna bestämmelser (AB). 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är enligt lag skyldig att ha de planer som behövs för verksamheten 
under höjd beredskap. Vid sidan om uppgifter om den verksamhet som ska bedrivas 
under höjd beredskap ska planerna innehålla en krigsorganisation och vilken personal 
som ska tjänstgöra i denna. 

Kommunfullmäktige föreslås fatta ett principbeslut att krigsplacera alla 
tillsvidareanställda medarbetare i kommunen som omfattas av kollektivavtalet 
Allmänna Bestämmelser så att dessa kan ingå som förutsättning när kommunen 
planerar personalförsörjningen vid höjd beredskap. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 323 
• Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 369  

Svar på motion om att pausa målet om 100 
procent ekologisk mat från Jennie Claesson 
med flera (L) 
KSN-2023-02464 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen. 

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders A. Aronsson (L), Anders Wallin (L), 
Ludvig Arbin (L), Erik Berg (L) och Peter Nordgren (L) föreslår i en motion väckt 11 
september 2023  

• att Uppsala kommun pausar målet om 100 procent ekologisk mat,  
• att Uppsala kommun i stället använder närproducerade livsmedel, samt  
• att motsvarande resurser för målet om 100 procent ekologisk mat går till 

Uppsalas skolor. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 324 
• Tjänsteskrivelse daterad10 december 2024 
• Bilaga 1, Motion om att pausa målet om 100 procent ekologisk mat från Jennie 

Claesson med flera (L) 
• Bilaga 2, Tjänsteskrivelse daterad 2 december 2024 (KSAU version) 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) yrkar i första hand 
att Uppsala kommun inte ska ha en målsättning om 100% ekologisk mat. 

Therez Almerfors (M) yrkar i andra hand bifall till motionen. 

Jonas Segersam (KD) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till motionen. 

Maria Rosander (SD) yrkar i första hand bifall till Therez Almerfors (M) yrkande och i 
andra hand bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi vill inte att Uppsala kommun ska ha ett mål om 100% ekologisk mat och anser därför 
att pausa målet inte räcker utan att det ska tas bort. Efter revidering är målet ändrat till 
75% men vi anser fortsatt att Uppsala kommun inte ska ha ett sådant mål. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är mycket kritiska till att kommunen avser gå över till att enbart 
köpa in ekologiska livsmedel. För god ekonomisk hushållning måste det ske en 
affärsmässig avvägning som både tar hänsyn till merkostnader och påverkan på den fria 
konkurrensen på marknaden. Konventionell livsmedelsproduktion är i många fall helt 
grundläggande för en levande landsbygd, tillförlitlig självförsörjningsgrad och 
företagens förmåga att hantera konkurrenskrafterna på den globala marknaden. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi liberaler ser att motionen kan anses delvis bifallen i och med det reviderade miljö- och 
klimatprogrammet justerar ambitionen till 75 procent ekologisk mat till 2030. Det nya 
programmet breddar perspektivet till att inkludera andra hållbarhetsaspekter som 
närproducerade livsmedel och minskat matsvinn, vilket ger bättre förutsättningar för en 
balanserad och hållbar livsmedelsförsörjning i kommunen. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att målet ska ändras till att vara 50% 
ekologisk mat och att det av försvarspolitiska skäl också är viktigare att säkra mer 
närproducerad mat. 
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§ 370  

Svar på motion om ljudet i KF-salen från Kent 
Kumpula (SD) 
KSN-2023-02801 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bifalla motionen. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 9 oktober 2023  

• att man finner en permanent lösning så att ljudsystemet med bra ljudkvalitet 
och utan eko kan användas under alla sammanträden i KF-salen, inte bara 
under sammanträden med kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 325 
• Tjänsteskrivelse daterad den 9 december 2024  
• Bilaga, motion om ljudet i KF-salen från Kent Kumpula (SD) 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till föreliggande förslag att bifalla motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag att bifalla 
motionen. 
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Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är glädjande att kommunstyret tar sitt förnuft till fånga och inser behovet av att lösa 
ett fungerande ljudsystem i kommunfullmäktigesalen. 

  



Sida 98 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 371  

Svar på motion om ett Uppsala mot 
antisemitism från Sofia Andersson (M) och 
Edvin Alam (M) 
KSN-2023-03221 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bifalla motionen.  

Sammanfattning 

Sofia Andersson (M) och Edvin Alam (M) föreslår i en motion väckt vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 31 oktober 2023 att  

• kommunledningskontoret ser över vilket säkerhetsarbete kommunen kan 
bidra med för att föreningar och organisationer som har ett särskilt behov av 
skydd kan fortsätta bedriva sin verksamhet,  

• alla nämnder som arbetar med föreningsbidrag får i uppdrag att genomföra en 
genomlysning av dessa i syfte att skärpa kraven på demokrati och följa upp 
dessa för att bättre upptäcka eventuella antisemitiska och rasistiska uttryck 
och värderingar, samt  

• det omgående genomförs en kampanj på alla Uppsalas skolor i syfte att 
motverka antisemitism och rasism. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 326 
• Tjänsteskrivelse daterad den 11 november 2024 
• Bilaga 1, motion om ett Uppsala mot antisemitism från Sofia Andersson (M) 

och Edvin Alam (M)  
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Yrkanden 

Sofia Andersson (M) Jennie Claesson(L), Jonas Segersam (KD) och Maria Rosander (SD) 
yrkar bifall till motionen 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att bifalla 
motionen.  

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Problemet med antisemitism och rasism är tyvärr utbrett i Uppsala, senast i november 
kunde vi läsa i UNT om att antisemitism är förekommande på skolor i vår kommun. Det är 
därför väldigt glädjande att denna viktiga motion bifalls. Motionen innebär att det 
omgående genomförs en kampanj på alla Uppsalas skolor i syfte att motverka 
antisemitism och rasism. Samtidigt kommer det leda till att kommunledningskontoret ser 
över vilket säkerhetsarbete kommunen kan bidra med för att föreningar och 
organisationer som har ett särskilt behov av skydd kan fortsätta bedriva sin verksamhet. 
Dessutom kommer alla nämnder som arbetar med föreningsbidrag få i uppdrag att 
genomföra en genomlysning av dessa i syfte att skärpa kraven på demokrati och följa 
upp dessa för att bättre upptäcka eventuella antisemitiska och rasistiska uttryck och 
värderingar. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande 
Grundtanken bakom förslagen är mycket viktiga, antisemitismen är ett verkligt och 
växande problem som på senare tid blivit allt vanligare hos flera invandrargrupper och 
vänsteranhängare. 
Allt fler judar känner sig otrygga och utsätts för hot. De återkommande 
palestinademonstrationerna tenderar även att ta ut svängarna och i vissa fall ägna sig åt 
ren antisemitism. Vår bedömning är att motionens förslag behövs för att komma åt 
problemen. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna har flera gånger lyft behovet av en vaccinationskampanj mot 
antisemitism i Uppsala. Antisemitism är ett symptom på unkna felaktiga värderingar som 
riskerar att ödelägga vårt demokratiska, västerländska samhälle. Sådana värderingar 
måste därför bekämpas för ett fortsatt liv i fred och frihet. Därför är det så positivt att det 
nu äntligen tycks finnas stöd för ett sådant förslag 
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Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna delar motionens fokus på att stärka arbetet mot antisemitism och rasism i 
vår kommun. Hat och fördomar har ingen plats i vårt samhälle och vi måste med kraft 
möta de utmaningar som antisemitism och rasism innebär – de är ständigt närvarande 
och påverkar oss alla. Vi ser särskilt positivt på förslagen om att stärka säkerheten för 
utsatta föreningar, skärpa demokratikraven för föreningsbidrag och genomföra en 
kampanj i våra skolor. Uppsala ska vara en plats där alla, oavsett bakgrund, känner sig 
trygga och inkluderade. Det är vårt gemensamma ansvar att stå upp för frihet, demokrati 
och människors lika värde. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att rasism och generellt hat mot hela 
folkgrupper kraftigt måste motverkas, oavsett folkgrupp. Motionen har lyfts i ljuset av att 
en sorglig och blodig konflikt åter äger rum i Mellanöstern. Palestina och Israel 
konflikterna är kantade med tragedier och blodiga konflikter. Världssamfundet 
misslyckas konstant med att hitta en nödvändig väg mot försoning och förmåga till 
samlevnad. Det är djupt tragiskt. I denna konflikt finns gott om rättsövergrepp mot 
internationella lagar. Det är viktigt att inse det när man jobbar med att vi i Uppsala ska 
motverka att konflikter i andra delar av världen drabbar oskyldiga människor i Uppsala 
och övriga Sverige. 
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§ 372  

Svar på motion om att inrätta en särskilt 
avhopparverksamhet för barn och unga från 
Jennie Claesson (L) 
KSN-2023-03553 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 11 december 2023 att Uppsala kommun inrättar en särskild avhopparverksamhet 
för barn och unga.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 327 
• Tjänsteskrivelse daterad den 18 november 2024 
• Bilaga 1, Motion om att inrätta en särskild avhopparverksamhet för barn och 

unga från Jennie Claesson (L) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 23 oktober 

2024 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jennie Claesson (L), och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
motionen. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla densamma och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen. 

Särskilda yttranden 

Vi liberaler har länge betonat vikten av en särskild avhopparverksamhet för barn och 
unga och vi lade fram detta som en prioriterad satsning i vår budget för 2024. Trots 
initialt motstånd från styret, som öppet ifrågasatte behovet, valde de senare att anamma 
vår idé och presentera den som sin egen. Det viktiga är att förslaget realiseras men det är 
beklagligt att det krävdes medial uppmärksamhet för att styret skulle agera i en fråga av 
sådan kritisk betydelse för barns och ungas framtid. 
Vår motion, som lämnades in i samband med budgetförslaget, syftade till att säkerställa 
att satsningen skulle få den långsiktighet och kvalitet som krävs. Med tanke på att 
motionen nu besvaras först efter att förslaget redan implementerats av styret vill vi 
understryka vikten av att kommunen säkerställer ett strukturerat och effektivt 
genomförande. Liberalerna kommer att fortsätta arbeta för barns och ungas trygghet, 
även när andra partier tvekar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 373  

Svar på motion om medborgarförslag via 
stadsdels- och bygderåd från Stefan Hanna 
(UP) med flera 
KSN-2024-00323 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att uppdra till kommunstyrelsen att utreda möjligheten att införa stadsdels- 
och bygderådsinitiativ, samt  

2. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna, Lina Hamberg, Lars S Björndahl och Carina Kumlin (alla UP) har i motion 
väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 29 januari 2024 yrkat 

• att möjligheten för medborgarförslag i enlighet med kommunallagen införs i 
Uppsala kommun, 

• att kommunstyrelsen utreder processen för hur hantering av 
medborgarförslag lämpligast skapas, samt 

• att den kommunala processen för medborgarförslag skall inledas först efter att 
ett stadsdels- eller bygderåd formellt ställt sig bakom förslaget.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 328 
• Tjänsteskrivelse daterad den 26 november 2024 
• Bilaga 1, motion om medborgarförslag via stadsdels- och bygderåd från Stefan 

Hanna (UP) med flera 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar  
att ändra att-sats 1 till: att uppdra till kommunstyrelsen att utreda möjligheten att införa 
stadsdels- och bygderådsinitiativ. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till att-sats 2 och 3 i motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen, reviderat i enlighet 
med Erik Pelling (S) med fleras yrkande mot Maria Rosanders (SD) yrkande, reviderat i 
enlighet med Erik Pelling (S) med fleras yrkande och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag reviderat i enlighet med Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna har länge förespråkat införandet av medborgarförslag. 
Demokratin sträcker sig längre än representativiteten. Vi förespråkar direktdemokratiska 
principer som ger medborgarna större inflytande över den förda politiken, här är 
medborgarförslag ett bra verktyg. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det är självklart att Uppsalaborna ska 
kunna lämna invånarförslag som kommunfullmäktige ska behandla. För att det ska bli 
en rimlig hanterlig möjlighet anser UP att det är klokt att koppla initiativprocessen med 
ett invånarförslag till de Stadsdels- och bygderåd som skapas inom Uppsala kommun. 
Hur detta ska kunna genomföras ska skyndsamt utredas av kommunen för att kunna 
implementeras senast år 2026. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 374  

Svar på motion om utökad 
samhällsorientering från Sofia Andersson (M) 
med flera 
KSN-2024-00324 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Sofia Andersson (M) med flera föreslår i en motion väckt den 29 januari 2024 

• att samhällsorienteringen utökas till att kunna erbjudas i 120 timmar när 
behovet finns,  

• att alla åtta delmoment i samhällsorienteringen avslutas med en examination 
för att ge varje individ bästa möjligheten att bli en del av Uppsala och Sverige,  

• att krav på godkänd examination och 100 procents närvaro på 
samhällsorienteringen blir obligatoriskt för att få intyg för att ha klarat kursen, 
samt 

• att den som sökt försörjningsstöd efter etableringstiden men inte genomfört 
samhällsorientering blir hänvisad att gå den som en del i kommunens krav på 
heltidsaktivering. 

Beslutsunderlag 
• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 329 
• Tjänsteskrivelse daterad den 20 november 2024 
• Bilaga 1, Motion om utökad samhällsorientering från Sofia Andersson (M) med 

flera  
• Bilaga 2, Ekonomiska konsekvenser 
• Bilaga 3, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämndens sammanträde den 

25 oktober 2024 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Sofia Andersson (M) yrkar bifall till motionen. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionens andra, tredje och fjärde att-sats. 

Mattias Kristenson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Jennie Claesson (L), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
motionens andra att-sats. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Sofia Anderssons (M) yrkande att bifalla motionens första att-
sats mot arbetsutskottets förslag att besvara densamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara att-satsen. 

Ordföranden ställer därefter Sofia Anderssons (M) med fleras yrkande att bifalla 
motionens andra att-sats mot arbetsutskottets förslag att besvara densamma och 
finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara att-satsen. 

Ordföranden ställer därefter Sofia Anderssons (M) med fleras yrkande att bifalla 
motionens tredje att-sats mot arbetsutskottets förslag att besvara densamma och 
finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara att-satsen. 

Ordföranden ställer slutligen Sofia Anderssons (M) med fleras yrkande att bifalla 
motionens fjärde att-sats mot arbetsutskottets förslag att besvara densamma och 
finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara att-satsen. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Sofia Anderssons 
(M) yrkande att bifalla motionen. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förespråkar större krav på assimilation och hederligt leverne. I 
dagsläget är det tyvärr uppenbart att många som invandrat till Sverige inte lever upp till 
sina skyldigheter. Sverige har genom invandringen fått problem med hedersförtryck, 
islamism och extremism som inte är kompatibelt med svensk demokrati. Förslagen om 
höjda krav på samhällsorientering är därför en bra början. 

Närvarande ledamöter (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan 
Nasaris (C) yrkande att bifalla motionens andra att-sats. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 375  

Svar på motion om att flagga för Uppsala 
istället för EU från Wouter Voortman (SD) 
KSN-2024-00715 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Wouter Voortman (SD) föreslår i en motion väckt den 23 januari 2024  
• att vår kommunflagga skall överta den främsta platsen i vår 

kommunfullmäktigesal, samt  
• att EU-flaggan för tillfället behålls i kommunfullmäktigesalen men 

nedgraderas till tredje platsen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 330 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 oktober 2024 
• Bilaga 1, Motion om att flagga för Uppsala istället för EU från Wouter Voortman 

(SD)   
• Bilaga 2, Riktlinjer för flaggning i Uppsala kommun 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Maria Rosanders 
(SD) yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Självklart skall vår kommunflagga rangordnas högre än EU-flaggan. Sveriges kommuner 
är en strukturell del av Sveriges statsskick, suveränitet och demokrati. Detta kommer 
aldrig en överstatlig union kunna aspirera på med samma legitimitet. 
Sverigedemokraterna kommer alltid prioritera Sverige och sätta svenskarnas intressen 
först. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 376  

Svar på motion om införandet av 
beredskapslåda m.m. från Edvin Alam (M) 
KSN-2024-00718 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Edvin Alam (M) har 26 februari 2024 lämnat in motion ”Införandet av beredskapslåda i 
skyddsrum som kommunala bolag ansvarar för, samt införa särskilda trygghetspunkter”. 
I motionen föreslår Alam att 

• Uppsala kommun inrättar fasta trygghetspunkter  
• utreda införandet av beredskapslådor. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 331 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 september 2024 
• Bilaga 1, Motion angående införandet av beredskapslåda i skyddsrum som 

kommunala bolag ansvarar för, samt införa särskilda trygghetspunkter från 
Edvin Alam (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen. 

Maria Rosander (SD) yrkar att motionens första att-sats ska besvaras och den andra att-
satsen ska bifallas. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Therez Almerfors 
(M)med fleras yrkande att bifalla motionen mot Maria Rosanders (SD) yrkande att 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

delvis bifalla och delvis besvara motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) yrkande att bifalla motionen. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Våra skyddsrum måste redan nu rustas upp inför risken för kris och krig. Förslaget om att 
införa beredskapslådor är därför viktigt. Kommunen kan självfallet erbjuda eller 
uppmuntra även privata aktörer att införskaffa dessa beredskapslådor. Vi har inte tid att 
invänta eventuella lagförslag då det är krig i vår omvärld och kommunen behöver ta sitt 
ansvar. Självklart bör Uppsala ta beredskapen i större fokus än vad lagstiftningen kräver 
om så är motiverat. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi behöver stärka vår beredskap och då kan kommunens agerande för beredskapslådor i 
skyddsrum vara ett bra sätt att driva på för bättre beredskap på det området. När det 
gäller trygghetspunkter har vi motionerat om att det ska inrättas runt om i kommunen, 
gärna i anslutning till brandstationer. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 377  

Svar på motion om att införa ett 
civilkuragepris i Uppsala från Mattias Jansson 
(SD) 
KSN-2024-01509 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att uppdra till kommunstyrelsen att utreda förutsättningarna för ett införande 
av ett civilkuragepris, samt  

2. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.   

Sammanfattning 

Mattias Jansson (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 24 april 2023 att lämplig förvaltning ges i uppdrag att ta fram underlag för hur ett 
civilkuragepris skulle kunna inrättas i Uppsala kommun samt, 
att den förvaltning som väljs ut tar kontakt med skolledningar, polis, 
hjälporganisationer, kyrkor och andra som skulle kunna ha värdefulla synpunkter i 
samband med att riktlinjer och former för ett civilkuragepris i Uppsala kommun tas 
fram. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 332 
• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2024 
• Bilaga, Motion om att införa ett civilkuragepris i Uppsala från Mattias Jansson 

(SD) 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) och Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Maria Rosander (SD) med fleras 
yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget bifallsyrkande. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är glädjande att Sverigedemokraternas förslag om civilkuragepris nu kan bli 
verklighet. Motionen borde självklart bifallas i sin helhet men vi är även nöjda över den 
reviderade formuleringen som föreslås. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 378  

Svar på motion om att öka kunskapen och 
medvetenheten kring övergångsåldern från 
Jennie Claesson (L) 
KSN-2024-01783 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att uppdra till kommunstyrelsen att genomföra en informationsinsats om 
övergångsåldern och därigenom bifalla motionen.  

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 27 maj 2024 att samtliga chefer och kvinnliga medarbetare i åldrarna 40–60 år i 
Uppsala kommun ska utbildas för att öka förståelsen för kvinnors hormonförändringar 
samt förbättra kvinnors hälsa och välmående. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 333 
• Tjänsteskrivelse daterad 26 november 2024. 
• Bilaga, Motion från Jennie Claesson (L) om att öka kunskapen och 

medvetenheten kring övergångsåldern. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna i Uppsala kommun gläds åt att vår motion om att öka kunskapen och 
medvetenheten kring övergångsåldern bifalls och nu kommer att bli verklighet. Det är ett 
viktigt steg för att bryta tabun kring klimakteriet och förbättra arbetsmiljön för de många 
kvinnor som utgör en stor del av kommunens medarbetare. Med denna satsning kan vi 
stärka hälsan och välmåendet för kvinnor i åldrarna 40–60 år, minska sjukfrånvaron och 
göra Uppsala kommun till en mer inkluderande och attraktiv arbetsgivare. Att frågan nu 
tas på allvar visar att vi kan göra skillnad och skapa positiva förändringar i människors 
vardag. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser inte att kommunens tid och pengar ska 
användas för liknande utbildningsinsatser. I alla tider har kvinnor haft en övergångsålder 
som beskrivs i motionen. I alla tider har kvinnor kunnat lära av andra kvinnor om denna 
tids vanliga effekter. Idag kan man också på många sätt ta reda på vad som händer i 
kroppen i samband med att klimakteriet inträffar 
Även mäns testosteron minskar i takt med att män blir äldre. Ska vi även ha 
chefsutbildningar och medarbetarutbildningar om det? Det här förslaget är dåligt och 
ansvaret för att förstå detta är ett eget ansvar. Möjligen kan det övervägas att 
komplettera chefsutbildningar med ett kort pass om hur övergångsålder för kvinnor och 
män kan påverka personers beteenden. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 379  

Svar på motion om att inrätta ett 
personalutskott under kommunstyrelsen från 
Evelina Solem (KD) 
KSN-2024-02895 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Evelina Solem (KD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 7 oktober 2024  

Att uppdra åt kommunstyrelsen att inrätta ett personalutskott, och att inarbeta 
personalutskottets uppgifter i reglemente och delegationsordning.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 334 
• Tjänsteskrivelse daterad den 14 oktober 2024 
• Bilaga, Motion om att inrätta ett personalutskott under kommunstyrelsen från 

Evelina Solem (KD) 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till 
motionen 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Jonas Segersam 
(KD) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Att ett personalutskott i kommunstyrelsen behövs har övergreppen inom äldreomsorgen 
tydligt illustrerat. Att bara av formella skäl avvisa motionen är märkligt. 
Kommunfullmäktige har ofta uttalat behov av utskott i nämnder, exempelvis i samband 
med omorganisationer. Det gäller skolformsutskotten i Utbildningsnämnden och 
individutskotten i Socialnämnden exempelvis. Kommunfullmäktige har naturligtvis 
myndighet att uppdra åt en nämnd att inrätta utskott av en viss form. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 380  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 11 
december 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning 2024-11-13 – 2024-12-04 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

  

 

  



Sida 118 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 381  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 11 
december 2024 
KSN-2024-00791 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet 

Anmälningsärenden 

• Årsrapport framkomlighet 2023 
• En fördjupad utredning till allmänhetens inställning till ordningsvakter 
• OPF-KR 25 (SKR 2024-10-31) 
• Månadsbrev EST KS november 
• Särskild partiöverläggning (UP) 
• Näringslivsrådets rapport 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

  

 

  



Sida 119 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 382  

Deltagande vid konferens & möten 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att möjliggöra för kommunalråden att delta vid Uppsala läns miljö- och 
klimatkonferens den 6 mars 2025. 

Beslutsunderlag 

• Inbjudan till länsstyrelsens Miljö-och klimatkonferens 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

  

 

  



Sida 120 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 383  

Svar på remiss om revidering av Havs- och 
vattenmyndighetens föreskrifter 2019:25 
avseende PFAS 
KSN-2024-03107 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Havs- och vattenmyndigheten enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Havs- och vattenmyndigheten (HaV) har remitterat förslag på uppdatering av 
bedömningsgrunderna för den särskilt förorenande ämnesgruppen PFAS. Förslaget 
innebär en skärpning av gränsvärden och bedömningsgrunder för PFAS.  

I kommunens förslag till yttrande, se bilaga 1, lyfts fördelarna med insatser för att 
minska spridningen av PFAS. Samtidigt påpekas att förslaget kan få stora 
samhällskonsekvenser, inte minst för avloppsreningsverk, som behöver beaktas.  

Sista svarsdatum är den 13 december 2024. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 10 december 2024 
• Bilaga 1, Yttrande om revidering av Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter 

avseende PFAS 
• Bilaga 2, Remiss om revidering av Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter 

avseende PFAS 
• Bilaga 3, Konsekvensutredning, Revidering av Havs- och vattenmyndighetens 

föreskrifter avseende PFAS 
• Bilaga 4, Ändringsförslag, Hav- och vattenmyndighetens föreskrift HVMFS 

2019:25 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.   



Sida 121 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 384  

Svar på initiativ om att inrätta ett 
personalutskott under kommunstyrelsen från 
Jonas Segersam (KD) 
KSN-2024-03681 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att till kommunstyrelsens sammanträde den 5 mars utreda hur 
arbetsformerna kopplat till kommunstyrelsens ansvar som 
anställningsmyndighet ska utvecklas, samt 

2. att initiativet därmed anses besvarat.   

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) har i initiativärende väckt den 11 december 2024 föreslagit att 
kommunstyrelsen inrättar ett personalutskott och inarbetar personalutskottets 
uppgifter i reglemente och arbetsordning.  

Föredragning 

Kommunstyrelsen har enligt 32 § i Reglemente för kommunstyrelsen och övriga 
nämnder (KSN-2023-01411 § § 196) anställningsmyndighet för personal vid samtliga 
förvaltningar och ska ha hand om samtliga frågor som rör förhållandet mellan 
kommunen som arbetsgivare och dess arbetstagare. 

Uppsala kommun har tidigare gjort bedömningen att de konkreta medarbetarfrågorna 
hanteras bäst i möten med kommunstyrelsens presidium. Mer övergripande frågor har 
hanterats av kommunstyrelsen som helhet efter beredning i kommunstyrelsens 
arbetsutskott. 

Arbetsgivarfrågorna har blivit mer komplexa varför kommunstyrelsen anser att en 
utredning av hur arbetsformerna kan utvecklas är önskvärd. 

  



Sida 122 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterad 11 december 2024 
• Initiativ om att inrätta ett personalutskott under kommunstyrelsen från Jonas 

Segersam (KD)  

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till 
initiativet. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och David Ling (MP) yrkar att utredningen ska 
återrapporteras till kommunstyrelsens sammanträde den 5 mars samt att ordet kan 
byts ut till ska i ärendets första att-sats. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Ehsan Nasaris (C) yrkande om bifall till initiativet mot föreliggande 
förslag reviderat i enlighet med Erik Pelling (S) med fleras yrkande och finner att 
kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag reviderat i enlighet med Erik Pelling (S) 
med fleras yrkande. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är positivt att majoriteten vill överväga ett personalutskott, men vi tycker man skulle 
kunna fattat det beslutet redan nu, vilket vi yrkade på. 

  

 

  



Sida 123 (123) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-12-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 385  

Rekrytering av brandchef 
KSN-2024-02160 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att tillsätta Johan Szymanski som brandchef tillika förvaltningsdirektör vid 
Uppsala brandförsvar. 

Beslutsunderlag 

• Muntlig föredragning av HR-direktör. 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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